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Protokół 

z obrad  L  sesji Rady Miasta Sulejówek 

w Urzędzie Miasta Sulejówek 

u l .  D w o r c o w a  5 5  

z dnia  1 lutego 2018 r. 

 

Ad. 1  

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad  

  

Obrady L sesji Rady Miasta Sulejówek VII kadencji (2014-2018) otworzył o godz. 18.10 

Przewodniczący Rady Miasta – Daniel Dąbrowski  stwierdzając jednocześnie quorum, uprawniające 

Radę do podejmowania uchwał. W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych zgodnie z listą obecności 

stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Rada Miasta w głosowaniu 13 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 0 radnych „wstrzymało się” 

wyznaczyła na protokolanta Martę Żaboklicką. Obecnych 13 radnych. 

 

 

Ad. 2 

Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady D. Dąbrowski przedstawił proponowany porządek obrad. 

 

PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja nt. budowy linii elektroenergetycznej 400 kV Kozienice-Miłosna oraz rozbudowy stacji 

elektroenergetycznej 400 kV Miłosna. 

 

CZĘŚD INFORMACYJNA 

4. Zapytania Mieszkaoców. 

5. Informacje Radnych  Powiatowych. 

 

CZĘŚD UCHWAŁODAWCZA 

6. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego: „Zmiana planu ogólnego 

zagospodarowania przestrzennego miasta Sulejówek oraz planu szczegółowego 

zagospodarowania przestrzennego północno-zachodniego rejonu Nowej Żurawki” zwanego 

miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego Żurawki, (druk nr 408). 

7. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla północno-wschodniego rejonu Nowej Żurawki w 

Sulejówku, (druk nr 409 ). 

8. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie projektu pod 

nazwą „Rozbudowa Miejskiego Przedszkola nr 1”, (druk nr 410). 
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9. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie projektu pod 

nazwą „Polska Szkoła Ekologii - utworzenie Interdyscyplinarnego Centrum Odpowiedzialnej 

Edukacji Ekologicznej”, (druk nr 411 ). 

10. Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miasta Sulejówek, (druk 

nr  412). 

11. Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miasta Sulejówek, (druk 

nr  413). 

12. Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miasta Sulejówek, (druk 

nr  414). 

13. Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miasta Sulejówek, (druk 

nr  415). 

14. Projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody z drzewa pomnikowego dębu 

szypułkowego rosnącego na terenie Miasta Sulejówek – działka ew. nr 70 obręb 30, (druk nr 416). 

15. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Sulejówek do stowarzyszenia Związek 

Samorządów Polskich, (druk nr  417). 

16. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Sulejówek na lata 

2018-2030, (druk nr  418). 

17. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Sulejówek na rok 2018, (druk nr  

419). 

18. Projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie 

skargi Prokuratora Rejonowego w Miosku Mazowieckim, (druk nr  420).  

19. Projekt uchwały w sprawie zlecenia analizy skargi Komisji Rewizyjnej, (druk nr  421). 

 

CZĘŚD INFORMACYJNA 

20.  Przyjęcie protokołów z XLVII, XLVIII i XLIX sesji Rady Miasta Sulejówek. 

21. Sprawozdanie z działalności Burmistrza za okres miedzy XLVII i L sesją Rady Miasta, 

22. Interpelacje i zapytania Radnych. 

23. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje różne. 

24. Zamknięcie obrad  L sesji. 

 

 

Radny J. Czarnocki poprosił o wniesienie pod obrady projektu uchwały komisji doraźnej w sprawie 

rozpatrzenia  petycji Stowarzyszenia Lepszy Sulejówek. Członkowie spotkali się dwa razy i 

przygotowali projekt. Proponuję aby wprowadzid ten projekt w punkcie 20 porządku obrad. 

 

Rada Miasta w głosowaniu 13 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 0 radnych „wstrzymało się” 

przyjęła propozycję radnego J. Czarnockiego aby w punkcie 20 porządku obrad wprowadzid projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.  Obecnych 13 radnych. 

 

PORZĄDEK OBRAD Po ZMIANACH 

 

1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja nt. budowy linii elektroenergetycznej 400 kV Kozienice-Miłosna oraz rozbudowy stacji           

elektroenergetycznej 400 kV Miłosna. 



str. 3 
 

 

CZĘŚD INFORMACYJNA 

4. Zapytania Mieszkaoców. 

5. Informacje Radnych  Powiatowych. 

CZĘŚD UCHWAŁODAWCZA 

6. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego: „Zmiana planu ogólnego 

zagospodarowania przestrzennego miasta Sulejówek oraz planu szczegółowego 

zagospodarowania przestrzennego północno-zachodniego rejonu Nowej Żurawki” zwanego 

miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego Żurawki, (druk nr 408). 

7. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla północno-wschodniego rejonu Nowej Żurawki w 

Sulejówku, (druk nr 409 ). 

8. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie projektu pod 

nazwą „Rozbudowa Miejskiego Przedszkola nr 1”, (druk nr 410). 

9. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie projektu pod 

nazwą „Polska Szkoła Ekologii - utworzenie Interdyscyplinarnego Centrum Odpowiedzialnej 

Edukacji Ekologicznej”, (druk nr 411 ). 

10. Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miasta Sulejówek, (druk 

nr  412). 

11. Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miasta Sulejówek, (druk 

nr  413). 

12. Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miasta Sulejówek, (druk 

nr  414). 

13. Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miasta Sulejówek, (druk 

nr  415). 

14. Projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody z drzewa pomnikowego dębu 

szypułkowego rosnącego na terenie Miasta Sulejówek – działka ew. nr 70 obręb 30, (druk nr 

416). 

15. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Sulejówek do stowarzyszenia Związek 

Samorządów Polskich, (druk nr  417). 

16. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Sulejówek na lata 

2018-2030, (druk nr  418). 

17. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Sulejówek na rok 2018, (druk nr  

419). 

18. Projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie 

skargi Prokuratora Rejonowego w Miosku Mazowieckim, (druk nr  420).  

19. Projekt uchwały w sprawie zlecenia analizy skargi Komisji Rewizyjnej, (druk nr  421). 

20. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji, 

CZĘŚD INFORMACYJNA 

21.  Przyjęcie protokołów z XLVII, XLVIII i XLIX sesji Rady Miasta Sulejówek. 

22. Sprawozdanie z działalności Burmistrza za okres miedzy XLVII i L sesją Rady Miasta, 

23. Interpelacje i zapytania Radnych. 

24. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje różne. 

25. Zamknięcie obrad  L sesji. 
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Rada Miasta w głosowaniu 13 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 0 radnych „wstrzymało się” 

przyjęła zmieniony porządek obrad. Obecnych 13 radnych. 

 

Ad. 3  

Informacja nt. budowy linii elektroenergetycznej 400 kV Kozienice-Miłosna oraz rozbudowy stacji 

elektroenergetycznej 400 kV Miłosna.  

 

Pan Damian Przypadło jesteśmy z Polskich Sieci Elektroenergetycznych, która jest spółką Skarbu 

Paostwa. Jest ze mną zastępca kierownika projektu pan Damian Grądzki, pan Bogumił Dudek, który 

jest międzynarodowym ekspertem w zakresie oddziaływania pól elektromagnetycznych, pan Mariusz 

Sadłowski – głowny projektant linii i Ewa Zaremba. Będziemy też w drugiej połowie lutego na 

spotkaniu z cyklu "Porozmawiajmy  o….." i wtedy jeszcze będzie możliwośd zadawania pytao. 

Wyświetlimy prezentację i pokażemy na mapie o jakiej linii będziemy mówid. Prezentacja stanowi 

załącznik nr 2 do Protokołu. Jako Spółka Skarbu paostwa jesteśmy odpowiedzialni za krajowy system 

elektroenergetyczny, czyli za tą główną gałąź wyprowadzenia mocy z  elektrowni w całej Polsce, za 

eksploatację sieci i za modernizację i rozbudowę nowych połączeo. W tej chwili mamy ponad 400 tys. 

linii najwyższych napięd, 106 stacji, prowadzimy 142 inwestycje w całej Polsce.  To jest duży program 

rozwojowy. Bez energii elektrycznej, bez modernizacji połączeo - tak jak u paostwa 48-letnich – 

niestety gospodarka nie będzie odpowiadała jeśli chodzi o zapotrzebowanie energetyczne. Musimy 

modernizowad sied i ją rozbudowywad. To jest 100% kapitału polskiego, my na tym nie zarabiamy, nie 

jest to w żaden sposób komercyjne. Pieniądze, które są na działalnośd operatora sieci przesyłowej 

czyli PSE - co jest też skwitowane w ustawie Prawo Energetyczne - są w opłacie przesyłowej każdego 

rachunku, które wszyscy płacimy za energię elektryczną. Ta opłata przesyłowa jest przeznaczona na 

działalnośd PSE – na rozbudowę, modernizację i utrzymanie istniejących połączeo. Tak jak widzimy na 

rysunku: wytwarzanie to elektrownie, przesył czyli sieci i stacje najwyższych napięd, później 

dystrybucja – u paostwa to jest PGE, a w kraju to może byd jeszcze Energa, Tauron, Enea. I odbiorcy 

koocowy: to nie są tylko paostwo, ale także przemysł, wszystkie obiekty publiczne, generalnie 

zasilamy całą Polskę. Na rysunku widzimy, że Elektrownia Kozienice zasila całą aglomerację 

warszawską i Polskę północno-wschodnią. Stacje najwyższych napięd sa nasze, a linie zobrazowane 

jako dwa słupy to też jest nasza infrastruktura, a później już PGE. Na rysunku widzimy naszą siatkę 

połączeo sieci najwyższych napięd w stosunku do naszych sąsiadów. Mamy dużo do nadrobienia. 

Istniejąca siatka jest zbyt mała, aby zdywersyfikowad możliwośd dostarczania prądu ze wszystkich 

stron tak, żeby mied możliwośd i alternatywę dostawy energii elektrycznej w przypadku, gdyby coś się 

stało. Mieliśmy przypadki w 2015 r., że musieliśmy wyłączyd przemysł, bo energii elektrycznej nie 

było dostatecznie dużo. Nie chcemy w przyszłości takich przypadków i stąd ten program rozbudowy i 

modernizacji sieci elektroenergetycznej. Stale zwiększamy pobór prądu, bijemy rekordy, największe 

zużycie jest zawsze w lato. W 2017 r. pobiliśmy rekord, w 2018 r. prognozy są też takie, że zapewne 

ten rekord pobijemy. Zbliża sie elektromobilnośd, samochody elektryczne, a więc prądu będziemy 

zużywali coraz więcej. Sieci nie budujemy na rok czy na dwa. Przewidujemy zużycie na kilkadziesiąt 

lat do przodu i musimy sprostad tym wyzwaniom i temu co polska gospodarka będzie robiła w 

przyszłości. Po co buduje się linie 400KV? Po to, aby straty w przesyle były mniejsze, żebyśmy płacili 

mniejsze rachunki, ale także dlatego, żeby nie zajmowad takiego dużego pasa terenu. Gdybyśmy 

podzielili na linie stu dziesiątkowe bądź na linie 220KV, zajmowalibyśmy większą powierzchnię. 

Dzisiejsze technologie pozwalają nam na to, że zajmując osiemdziesięciometrowy pas możemy tak 



str. 5 
 

zaprojektowad linię, że będziemy zajmowali pas siedemdziesięciometrowy, czyli o 10 m mniej w 

stosunku do tego, co jest teraz. Tak wygląda cała linia od Kozienic do Sulejówka. Jedyna taka w Polsce 

stacja położona w trzech gminach, a dwóch powiatach: Sulejówek, Halinów, Wiązowna. Na drugim 

koocu stacja przy elektrowni Kozienice – 10 gmin, 72 km linii. U paostwa to jest niecały kilometr. Linia 

ma 48 lat i musimy ją już zmodernizowad. Przebudowujemy linię z jednego toru na dwa, ale słupy 

będą smuklejsze i będą zajmowały mniej powierzchni; ramiona też będą węższe. Słupy będą wyższe, 

ponieważ musimy też dostosowad wysokośd przewodów, która w największym zwisie będzie 

wynosiła min. 10m. Technologia przez te 48 lat poszła do przodu i dostosowujemy linię do nowych 

wymogów – stara linia miała dwie wiązki, które były głośniejsze niż dzisiejsze technologie. Teraz linie 

są trzywiązkowe z odstępnikiem trójdzielnym w środku i dzięki temu zmniejszamy hałas tej linii. Jeśli 

chodzi o szerokośd słupa, to ramiona poprzedniego miały ok. 21m, a nowe będą miały16m i pas linii 

technologicznej zamiast 80m, będzie miał 70m. Pod całą linią oczywiście uregulujemy wszelkie 

sprawy formalno-prawne tzw. służebnośd przesyłu. Z każdym mieszkaocem spotkamy się osobiście i 

przedstawimy operat szacunkowy i każda osoba mieszkająca, czy to pod słupem czy to pod linią, 

otrzyma jednorazowe odszkodowanie. Będą też wyżej posadowione przewody. U paostwa w ogóle 

nie będziemy zbliżali się do zabudowao. W całej linii różnie to jest – przez te 48 lat niektórzy ludzie 

wybudowali się bardzo blisko pasa, a niektórzy nawet w pasie. Musieliśmy się z tym projektowo 

zmierzyd, ale u paostwa takiego przypadku nie będzie. Paostwo jako gmina będziecie otrzymywad 2% 

podatku po wybudowaniu linii w zależności od długości linii, proporcjonalnie od wartości kontraktu. 

Do pewnego momentu linię realizujemy sami, tzn. sprawy formalo-prawne, uzyskanie decyzji 

środowiskowej i lokalizacyjnej, pozwolenie na budowę – cała procedura uruchamiana i wykonywana 

jest przez nas jako inwestora czyli PSE. Na etap budowlany będzie ogłoszony przetarg i będzie 

wyłoniony wykonawca – wtedy poznamy kwotę całego przedsięwzięcia. Co roku, po oddaniu linii na 

eksploatację do paostwa budżetu będzie trafiało 2% od wartości inwestycji. 

 

Pani Ewa Zaremba nasza spółka jako spółka skarbu paostwa, tę inwestycję, podobnie zresztą jak 

każdą inną, będzie realizowała w zgodzie ze wszystkimi przepisami, standardami, wymogami                                  

i oczekiwaniami. Dotyczy to otoczenia społecznego, środowiskowego i wymagao formalno-prawnych. 

Pozyskujemy decyzje ze wszelkimi wymaganiami formalno-prawnymi. Ze wzglądu na znaczenie tej 

inwestycji w krajowym systemie energetycznym, została ona wpisana do tzw. spec ustawy 

przesyłowej. Pragnę zapewnid, że dla nas ta spec ustawa przesyłowa jest przede wszystkim po to, aby 

wykorzystywad tryb administracyjny, czyli pozyskiwad w tym trybie decyzje administracyjne, a nie 

będzie to sposób wypracowania porozumieo z właścicielami nieruchomości. W paostwa przypadku 

odcinek jest mały, ale podejście mamy takie samo - dla nas głównym celem będzie wypracowanie 

porozumienia z właścicielem nieruchomości i podpisanie jednorazowej umowy służebności przesyłu, 

która będzie ustalona na podstawie operatu szacunkowego wykonanego przez rzeczoznawcę. W 

ramach służebności przesyłu nie zmieniamy oczywiście ani przeznaczenia terenu pod tę inwestycję, 

ani nie ma zmian właścicielskich – chcemy mied tylko dostęp do pasa technologicznego związanego                     

z lokalizacją naszej infrastruktury. Drugi czynnik tego trybu, który będzie wpływał też na współpracę     

z paostwem jest taki, że decyzje w tym trybie będzie wydawał Pan Wojewoda. Kwestia lokalizacji tej 

inwestycji w planach miejscowych będzie również skutkowała decyzją Wojewody, która to decyzja 

będzie przekazywana do Paostwa z prośbą o wprowadzenie jej do planów miejscowych. Działamy 

więc tutaj trochę inaczej. 
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Pan Damian Przypadło jest tak dlatego, że tutaj w bliskim sąsiedztwie województwa mazowieckiego 

mówimy o ponad 5 mln mieszkaoców, a więc elektrownia Kozienice i nowy blok o ponad 1000 mV 

jest jednym z większych przedsięwzięd jeśli chodzi o wyprowadzenie mocy w Polsce. Jest to 

strategiczna linia i dlatego też została ona wpisana do takiego trybu, czyli decyzja lokalizacyjna należy 

do Pana Wojewody. Wcześniej rozmawialiśmy również na spotkaniu z Panem Wojewodą 23 marca 

2017 r. Była tam obecna pani Anna Bączyk jako przedstawicielka paostwa gminy. Zaprosiliśmy tam 10 

gmin na spotkanie informacyjne. Wcześniej pan prezes Jarosław Brysiewicz wraz z panią Ewą był na 

spotkaniu z burmistrzem – to był luty 2017 r. Sprawa pod względem projektowym jest u paostwa 

łatwa, bo linia jest krótka. Nie było zabudowao w pasie technologicznym tak jak w innych gminach. W 

styczniu zakładamy uzyskanie decyzji środowiskowych i w czerwcu 2019 r. chcemy otrzymad decyzję 

lokalizacyjną, a w październiku 2019 r. pozwolenie na budowę. Prace budowlane chcemy prowadzid 

do 2021 r. Linia będzie oddawana do użytku w 2021 r., a paostwo będziecie mieli od 2022 r. płacone 

pieniądze od nowego kontraktu. W wyniku tych wcześniejszych spotkao z panią Bączyk                                        

i przedstawicielami innych włodarzy gmin dostaliśmy kilka wniosków, głównie było to w 

Magnuszewie, Wildze i Wiązownej – tam częśd ludzi wybudowało się bezpośrednio w pasie 

technologicznym. Z każdym właścicielem działek będziemy się osobnie kontaktowad i przedstawimy 

operat przygotowany przez biegłego rzeczoznawcę i wypłacimy odszkodowania. Jeśli będą jakieś 

zniszczenia podczas prac, to też wypłacimy dodatkowe odszkodowanie.  

 

Projektant Mariusz Sadłowski na odcinku paostwa gminy przebiega niecały kilometr linii. Będą to 

trzy słupy wyższe od istniejących obecnie i będą miały sześd przewodów  fazowych. Linia od wyjścia 

ze stacji przebiega przez tereny częściowo nieużytkowane lub będące łąkami, a w pobliżu pasa 

technologicznego na terenie paostwa gminy nie ma zabudowao – technicznie będzie to zabieg prosty.  

 

Pan Damian Przypadło informacje i kontakty do nas są podane w folderach, które paostwo dostali. 

Wszelkie zapytania trafiają do mnie i do pani Ewy. Oczywiście  jeśli będą jakieś pytania, to będziemy 

w drugiej części lutego na spotkaniu z mieszkaocami Sulejówka. Jeśli dostaniemy pozwolenie na 

budowę i decyzje środowiskowe, to pod koniec 2019 r. lub na początku 2020 r. rozpoczniemy prace 

budowlane. Będziemy korzystali z dróg istniejących i po zakooczeniu prac doprowadzimy je do stanu 

takiego jaki był przed rozpoczęciem budowy. Dokładny harmonogram przedstawmy paostwu za jakiś 

czas. 

 

Przewodniczący Rady D. Dąbrowski zwrócił się z prośbą o przekazanie przedstawionej prezentacji w 

wersji elektronicznej. 

 

Radny J. Zielioski zapraszam paostwa na obrady komisji środowiska i tam członkowie komisji 

chcieliby zadad szczegółowe pytania. Czy jest to możliwe? 

 

Pan Damian Przypadło tak, jest to możliwe i oczywiście przyjedziemy na komisję. 

 

Pani Ewa Zaremba jesteśmy dopiero na pierwszym etapie – procedurę środowiskową mamy dopiero 

przed sobą, jeszcze ona nie trwa. 

 

Pan Damian Przypadło nie będziemy teraz wprowadzali linii do miejscowego planu i też                                 

w kwestiach środowiskowych mamy tę procedurę przed sobą. Obecnie robimy inwentaryzację 
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środowiskową i proces informacyjno-konsultacyjny. Dzisiejsze spotkanie jest właśnie częścią tego 

procesu.   

 

Radny Z. Dąbrowski to wszystko przechodzi przez działki prywatne, więc nas jako radnych najmniej 

to wszystko powinno interesowad – to właściciele działek dostaną odszkodowanie. 

 

Pani Ewa Zaremba dlatego jesteśmy u paostwa, gdyż jest to inwestycja celu publicznego i to właśnie 

paostwo będziecie później podejmowali decyzje. 

 

A. 4 

Zapytania mieszkaoców 

 

                                            chciałbym się odnieśd do dwóch tematów, które w ostatnim czasie                            

w Sulejówku wywołały burzliwą debatę. Pierwszy temat to standardy dyskusji na sesjach i innych 

forach. Zacznę właśnie od tych innych forów. Intencją mojej wypowiedzi było dołączenie się do dużej 

grupy mieszkaoców i mediów, którzy zwrócili uwagę na ważny dla miasta problem. Wydaje mi się, że 

stanąłem w obronie ważnego interesu społecznego jakim jest pewna merytorycznośd pracy sesji, co 

do których były pewne wątpliwości w mediach lokalnych. Trzecia kwestia jest taka, że granice 

dopuszczalnej krytyki polityka są w Polsce znacznie szersze niż granice dopuszczalnej krytyki osoby 

prywatnej. Nie mniej jednak dotarły do mnie głosy, że częśd z paostwa poczuła się niektórymi moimi 

wypowiedziami urażona bądź dotknięta. Chociaż z różnych przykładów i źródeł wiemy, że zdarzają się 

emocjonalne i nie do kooca przemyślane wypowiedzi. W związku z powyższym chciałbym przeprosid 

tych z paostwa, których moje prowokacyjne wypowiedzi na forum dotknęły. Chciałem wywoład tam 

zamieszanie, bo taka była moja intencja. Byd może wywołałem zbyt duże zamieszanie – czasami 

efekty przechodzą intencje. Jeśli ktoś czuje taką potrzebę mogę w każdej chwili porozmawiad i 

przeprosid indywidualnie. Jeśli chodzi o standardy pracy na sesjach, to słyszałem, ze planujecie 

paostwo pewne zmiany w statucie sesji, żeby sytuacje opisywane w mediach lokalnych już więcej nie 

miały miejsca. Te tematy wywołały w Sulejówku burzliwą dyskusję, której nie widziałem już od lat. 

Ludzie w Sulejówku się rozpolitykowali i to chyba dobrze! Drugi temat, o którym chcę wspomnied, to 

jeszcze raz chciałbym zwrócid się z prośbą o ponowne zastanowienie sie nad sprawą Parku Miniatur. 

Może zrealizowad ten projekt ze środków własnych? Nasuwa mi się tu taka analogia  z tematem 

Domu Kultury w Sulejówku. Wtedy pojawiały sie głosy, że byd może takie miejsce nie jest potrzebne 

lub że nie stad nas na taką placówkę. Mieliśmy taką sytuację, że od likwidacji Domu Kultury przy 

jednostce wojskowej nie było takiej placówki w Sulejówku. Funkcje Domu Kultury nie były u nas od 

tamtego  czasu realizowane, ale od kilku lat już są realizowane w wersji nomen omen miniaturowej. 

Byd może znajdzie się też jakaś możliwośd,  podobna refleksja nad Parkiem Miniatur i uda się ten 

pomysł zrealizowad. Uważam, że to dla Sulejówka genialny pomysł. 

 

Przewodniczący Rady D. Dąbrowski dziękuję za wypowiedź, która moim zdaniem była bardzo 

potrzebna. Cieszę się, że właśnie ten temat wywołał takie zaangażowanie ze strony mieszkaoców. 

Moim apelem jest, aby to zaangażowanie było jeszcze większe. Od 2015 r. sesje odbywają sie                        

w lepszych warunkach zarówno dla radnych, jak i dla mieszkaoców – jest to wszystko zmieniane 

dlatego, aby wszyscy mieszkaocy mieli lepszy dostęp do informacji i dyskusji, które toczą się na sesji. 

Uważam, że dyskusje powinny odbywad się w taki sposób, aby nikogo nie obrażad. Budujące jest to, 

że decyzja w sprawie Parku Miniatur zapadła w skutek licznych dyskusji, informacji i zaangażowaniu 
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zarówno radnych, jak i mieszkaoców – tak sobie właśnie wyobrażam debatowanie nad ważnymi 

tematami. Oczywiście docierają do mnie głosy, że częśd mieszkaoców jest bardzo zawiedzionych 

decyzją Rady. Jeśli będą ku temu warunki, to próbujmy dalej byd może w inny sposób 

zagospodarowad ten teren – jest to kwestia otwarta. Wracając do kwestii Domu Kultury, to 

ostatecznie powstał on decyzją Rady Miasta Sulejówek po wnikliwej analizie i dyskusji.   

 

Radny J. Czarnocki rozumiem czemu pan                         tu przyszedł – mam nadzieję, że rozumiem, bo 

byd może jestem baranem, idiotą czy debilem! Ale rozumiem po co pan przyszedł. To są słowa, które 

po raz pierwszy w  miejscu publicznym tu powiedziałem, ale nie są  to moje słowa – to pan je tutaj 

zamieścił. Jestem ojcem dwójki dorosłych dzieci, mam dwójkę wspaniałych wnuków. Pan traktuje 

mnie w ten sposób, a ja pana tatę szanuję i każdego człowieka czy to starszego czy młodszego bardzo 

szanuję. Nie pozwolę, żeby w ten sposób pan mnie traktował. Na moje nazwisko bardzo długo 

pracowałem, moi rodzice też, a dziadków nie pamiętam, bo oboje zmarli podczas wojny. Mój tata za 

dużo dla tego kraju zrobił, żeby tak szargad moim nazwiskiem. Jeśli miał pan ochotę mnie obrazid, to 

mógł pan to zrobid w cztery oczy. Wybrali mnie mieszkaocy, dużą ilością głosów i pracowałem na to 

długo. To, co pan zrobił – najpierw pan opluwa, a później tutaj przychodzi. Tu padło moje nazwisko. 

Prowadzę z żoną działalnośd gospodarczą i ja takich przeprosin nie przyjmuję. Ta informacja znalazła 

się w środkach masowego przekazu jakim jest Facebook.  

 

                                  wyjaśnię sytuację z mojego punktu widzenia. Faktycznie zareagowałem 

emocjonalnie w momencie, gdy upadł projekt Parku Miniatur. W tym samym czasie pojawiła się 

informacja o wyzwiskach padających na sesjach – także pod adresem mieszkaoców będących na 

forum. Nie chciałem nikogo wyzywad personalnie, nie było to moją intencją . Zadałem pytanie jakby 

paostwo się poczuli, gdyby ktoś przyszedł na sesję i zaczął paostwa wyzywad. Jeśli wyszło to nie tak 

jak chciałem i obraziłem kogoś z paostwa, to przepraszam. O wulgarnym języku i wyzwiskach na 

sesjach pisały media i odniosłem się do tego, bo uważałem że jest to niedobre dla Sulejówka. 

Próbowałem posłużyd się tam pewną ironią i zadałem może takie głupie pytanie – jakby ktoś się 

poczuł, gdybym go tak nazwał. Bardzo tego żałuję i chcę za to przeprosid. Jestem chętny z każdym 

porozmawiad o tym indywidualnie. Moją intencją było działanie w słusznym interesie społecznym 

Sulejówka i zwrócenie uwagi na poważny problem, który jest opisany w gazecie "Lokalnej". Granice 

krytyki polityków są znacznie szersze i jest na to wiele opinii. Ja szukam przyjaciół, a nie wrogów                

i nie chciałbym byd z kimkolwiek z paostwa w konflikcie. Jestem w stanie każdego, kto czuje się 

urażony przeprosid. Niniejszym przepraszam. Przyznaję, że zareagowałem zbyt emocjonalnie, gdyż z 

jednej strony uznałem, że decyzja w sprawie nieutworzenia Parku Miniatur jest szkodliwa dla miasta, 

a z drugiej strony przeczytałem też informację w "Lokalnej" o tym co się dzieje na sesjach i po prostu 

posłużyłem się ironią i chciałem użyd takiego samego języka jaki czasami był używany na sesjach. Nie 

mniej jednak, z perspektywy czasu uważam, że to był błąd i z tego miejsca paostwa przepraszam. 

 

Przewodniczący Rady D. Dąbrowski nie czytałem tych wypowiedzi, ale jeśli paostwo Radni zostali 

urażeni, to oczywiście odnoszę się do tego negatywnie. Natomiast każdy z nas popełnia błędy, lecz 

nie każdy potrafi się do tego przyznad i za to przeprosid. Oczywiście nie będę rozstrzygał, czy 

paostwo, którzy czują sie urażeni przyjmą te przeprosiny czy nie, ale na taki gest przeprosin nie każdy 

jest się w stanie zdobyd i ja za to panu                      dziękuję. 
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Radny Z. Dąbrowski to jest dobry gest, że człowiek przyszedł i przeprosił, ale muszę poinformowad, 

że pozew w sądzie jest złożony. Jeszcze nie mam materiałów, które były umieszczone na Facebooku, 

podobno było tam też moje zdjęcie i ten artykuł. Nie mniej jednak i tak  znajdzie się pan w sądzie - 

będzie wytyczony proces karny i cywilny. Nie wiem jeszcze co tam pisał pan na mój temat, ale ten 

artykuł, panie redaktorze, to wierutne kłamstwo. Przejrzałem cały  protokół z sesji sporządzony przez 

Biuro Rady i tam nie ma takiej mojej wypowiedzi, że mieszkaocy są głupkami. To jest wierutnie 

zmanipulowane, bo ja mieszkaoców głupkami nie nazwałem. Z panem redaktorem będziemy 

rozmawiali w Siedlcach. 

 

Pan                   Redaktor "Lokalnej" w protokole nie ma tego, co jest napisane w gazecie, bo jak 

wszyscy paostwo wiecie, pan Zenon Dąbrowski zabiera głos bez udzielenia mu głosu, poza 

protokołem i poza mikrofonami. To, co padło na sesji i zostało przytoczone w gazecie słyszałem nie 

tylko ja, ale też wielu z paostwa radnych. Słowa przytoczone w gazecie słyszałem nie tylko ja ale i 

wielu z radnych. 

 

Ad. 5 

Informacje Radnych Powiatowych 

 

Radny Powiatowy W. Karaś będą podjęte działania w kierunku powiatu otwockiego, aby ulica 

Asfaltowa została dokooczona, bo został tam kawałek leżący na terenie powiatu otwockiego.  

 

Radny J. Zielioski mam prośbę o przyśpieszenie spotkania w sprawie zakazu ruchu ciężarówek                    

na ul. Asfaltowej i Czynu Społecznego. Referat Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej wystosował 

stosowne pismo do dyrektora Solonka w tej kwestii. Od jakiegoś miesiąca nie ma żadnego terminu 

spotkania, a stan ulic jest coraz gorszy, bo ciężarówki robią sobie objazd Traktu Brzeskiego na odcinku 

od ul. Asfaltowej do Zakrętu. 

 

Radny A. Lesioski zwracam się z prośbą o namalowanie pasów rozgraniczających w ciągu                                

ulic powiatowych, a szczególnie w ul. Asfaltowej. 

 

Ad. 6 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego: „Zmiana planu ogólnego 

zagospodarowania przestrzennego miasta Sulejówek oraz planu szczegółowego zagospodarowania 

przestrzennego północno-zachodniego rejonu Nowej Żurawki” zwanego miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego Żurawki, (druk nr 408). 

 

Projekt uchwały omówiła pani Anna Bączyk. Zmiana uchwały jest drugą korektą uchwały o 

przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Żurawki, tj. 

uchwały nr XXVII/223/2012 Rady Miasta Sulejówek z dnia 28 czerwca 2012 r. Pierwsza zmiana tej 

uchwały została dokonana 3 września 2015r. uchwałą Rady Miasta Sulejówek nr XIII/96/2015. 

Wprowadzono wówczas podział obszaru objętego projektem planu na trzy części. Ponadto usunięto  

z brzmienia uchwały § 3 umożliwiając w ten sposób sporządzenie planu w części tekstowej i 

graficznej, ponieważ pierwotnie zakładano, że nastąpią jedynie zmiany w tekście planu. Podjęcie 

niniejszej uchwały jest spowodowane koniecznością uściślenia zakresu opracowania planu 
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miejscowego. Z konstrukcji uchwały Nr XXVII/223/2012 Rady Miasta Sulejówek z dnia 28 czerwca 

2012r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego: „Zmiana planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego miasta Sulejówek oraz 

planu szczegółowego zagospodarowania przestrzennego północno-zachodniego rejonu Nowej 

Żurawki” zwanego miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego Żurawki wynika bowiem, 

że chodzi o zmianę dotychczas obowiązującego planu miejscowego przejętego uchwałą 50/VII/03 

Rady Miasta Sulejówek z dnia 2 czerwca 2003r. Pojęcie „zmiana planu” dotyczy pewnych fragmentów 

planu zmienianego, nowelizacji planu. W tym przypadku celem jest zastąpienie obowiązującego 

planu całkiem nowym aktem. W wyniku wprowadzonych zmian tytuł i treśd uchwały zostały 

znowelizowane w taki sposób, by wskazywały jednoznacznie, że przedmiotem uchwały jest 

przystąpienie do sporządzenia planu, a nie do aktualizacji planu dotychczas obowiązującego.Zakres 

zmian dokonanych w uchwale sugerowałby raczej podjęcie całkowicie nowej uchwały intencyjnej, nie 

mniej z uwagi na fakt, iż procedura planistyczna jest już bardzo zaawansowana, projekty planów dla 

części I i III są w fazie uzgodnieo i niebawem będą wykładane do publicznego wglądu, zdecydowano, 

by skorygowad uchwałę dotychczasową.   

 

Opinie komisji: 

Komisja Środowiska i Zagospodarowania Przestrzennego – opinia pozytywna 

 

Radny Z. Dąbrowski które to są ulice? Czynu Społecznego, Sobieskiego i Przejazd, czy jeszcze dalej?  

 

Anna Bączyk to jest teren, gdzie obowiązuje plan Żurawki z 2003 r. - z grubsza jest on ograniczony 

ulicami: Czynu Społecznego, Żeromskiego, Batorego, Kościuszki, Sobieskiego, Przejazd, Starych 

Dębów, Francuska, Kutrzeby. Podzielony  jest na trzy części. W tej chwili szykujemy się do wyłożenia 

do publicznego wglądu części pierwszej i trzeciej – nastąpi to już w lutym, a więc niebawem. 

 

Rada Miasta w głosowaniu 14 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 0 radnych „wstrzymało się” 

podjęła uchwałę podjęła uchwałę nr L/424/2018 zmieniającą w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego: „Zmiana planu 

ogólnego zagospodarowania przestrzennego miasta Sulejówek oraz planu szczegółowego 

zagospodarowania przestrzennego północno-zachodniego rejonu Nowej Żurawki” zwanego 

miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego Żurawki . Obecnych 14 radnych, dołączył 

radny A. Lesioski. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 7 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla północno-wschodniego rejonu Nowej Żurawki w 

Sulejówku, (druk nr 409 ). 

 

Projekt uchwały omówiła pani Anna Bączyk.  Niniejsza uchwała zmieniająca jest podejmowana w 

celu skorygowania załącznika graficznego, tak, by był on  zgodny z przebiegiem granicy opisanym w 

§1 ust.2 zmienianej uchwały. W załączniku do uchwały pierwotnej do obszaru objętego projektem 

planu błędnie włączono działkę nr 90 w obrębie 53.  

Opinie komisji: 



str. 11 
 

Komisja Środowiska i Zagospodarowania Przestrzennego – opinia pozytywna 

 

Rada Miasta w głosowaniu 14 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 0 radnych „wstrzymało się” 

podjęła uchwałę nr L/425/2018  zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla północno-wschodniego rejonu Nowej 

Żurawki w Sulejówku. Obecnych 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie projektu pod 

nazwą „Rozbudowa Miejskiego Przedszkola nr 1”, (druk nr 410). 

 

Projekt uchwały omówił wiceburmistrz Remigiusz Górniak. Przeglądając dostępne nabory wniosków 

Narodowego Funduszu Środowiska doszliśmy do wniosku, że istnieje szansa na refundację kosztów 

przypadających na ogrzanie, docieplenie, termomodernizację i założenie źródła ciepła na 

planowanym do budowy przedszkolu. Jest taki nabór z NFŚ-u, gdzie budując nowy budynek, który jest 

energooszczędny i spełnia wysokie normy – a ten taki będzie – można aplikowad o refundację tych 

kosztów związanych z termomodernizacją, to jest ok. 30-40% kosztów. Przedszkole i tak musimy 

wybudowad i nie poniesiemy żadnych kosztów w związku z tym wnioskiem, bo sami go przygotujemy. 

Uchwała jest nam potrzebna, aby ten wniosek formalnie złożyd. 

 

Opinie komisji: 

Komisja Finansów – opinia pozytywna 

 

Rada Miasta w głosowaniu 14 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 0 radnych „wstrzymało się” 

podjęła uchwałę nr L/426/2018  w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie 

projektu pod nazwą " Rozbudowa Miejskiego Przedszkola nr 1”. Obecnych 14 radnych. Uchwała 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie projektu pod 

nazwą „Polska Szkoła Ekologii - utworzenie Interdyscyplinarnego Centrum Odpowiedzialnej 

Edukacji Ekologicznej”, (druk nr 411 ). 

 

 

Wiceburmistrz R. Górniak wniósł autopoprawkę burmistrza w treści uzasadnienia do uchwały: 

"dofinansowanie wynosi do 95% kosztów" zamieniono na "dofinansowanie wynosi 95% kosztów". 

Projekt ten jest autorskim pomysłem naszego zespołu z Urzędu Miasta, dzięki któremu chcemy 

uratowad od niebytu zabytkowy budynek dworca z 1916 r. Obecnie stanowi on własnośd kolejową                   

i znajduje się na terenie kolejowym. Kilka lat temu przeznaczony on był do rozbiórki. Zapobiegła temu 

grupa pasjonatów z Sulejówka, która wnioskowała do konserwatora w Siedlcach o wpisanie tego 

budynku do rejestru zabytków. Tak też się stało. Niedawno odbyła się wizja lokalna konserwatora 

zabytków i kolejarze musieli ponieśd tam całkiem spore koszty m.in. wymienili rynny. Projekt zakłada, 

że odnowimy ten budynek do stanu sprzed wojny – koszt rewitalizacji wyniesie ok. 2 mln zł. 

Powstanie tam poczekalnia. Budynek musi pełnid funkcję dworca, gdyż taki jest warunek kolejarzy, 

aby nam go za darmo przekazali. Jednocześnie dworzec zostanie wyposażony w kino Virtual Reality, 
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które będzie emitowało filmy edukacyjne, przyrodnicze dotyczące polskiego dziedzictwa 

przyrodniczego. Będzie to pierwszy w Polsce tego typu projekt, który zakłada że widzowie zakładając 

specjalne gogle i siedząc na platformie będą przenosili sie w świat polskiej przyrody i podróżowad                 

z lektorem po różnych atrakcjach dostępnych w naszym kraju. Wyprodukujemy dziesięd filmów na 

podstawie przygotowanych przeze mnie scenariuszy. Każdy film będzie miał ok. 10-15 min. Dla 

przykładu w jednym z filmów widzowie będą niejako wcielali się w orła bielika i lecieli nad polskim 

wybrzeżem. Oczywiście będzie to projekt nieodpłatny, własnośd miejska. Radni pytali się kto                           

to będzie utrzymywał. Prowadzimy już zaawansowane rozmowy z różnymi instytucjami łącznie                         

z Ministerstwem Środowiska, które deklaruje, że byd może sami wezmą to na siebie, w każdym razie 

dadzą dotacje na funkcjonowanie tego projektu. Projekt jest realizowany w partnerstwie z trzema 

innymi podmiotami: Sulejówek jest liderem, Akademia Sztuki Wojennej zainstaluje takie kino                        

w budynku zabytkowej wartowni, powiat przysuski w budynku lamusa i Politechnika Częstochowska 

też stworzy takie kino na terenie swojego kampusu. Dofinansowanie 95%, okres realizacji to 2018-

2020. Oprócz tego będzie szereg działao towarzyszących: konferencje, seminaria naukowe i inne 

atrakcje, z których mieszkaocy Sulejówka będą mogli korzystad. Zgłosiliśmy się do naboru 

zamkniętego tylko dla projektów z pozytywną opinią Ministra Środowiska i złożyliśmy ten wniosek              

27 grudnia praktycznie w ostatniej chwili. Nie było już czasu, aby tę uchwałę pozyskad i dlatego 

chcemy teraz do tego pomysłu wrócid. 

 

Opinie komisji: 

Komisja Finansów – opinia pozytywna 

Komisja Środowiska – opinia pozytywna 

 

Radny A. Lipka przedstawił prezentację dotyczącą projektu Stacja Polska. Chciałbym poinformowad, 

że chyba w sierpniu czy we wrześniu 2016 r. byłem członkiem komisji opiniującej projekt Stacja 

Polska. Wszystkie elementy, o których pan wiceburmistrz mówił praktycznie pokrywają się                                

z materiałami dotyczącymi projektu Stacja Polska. Ma się tam znajdowad również kino 7D. Chciałem 

dowiedzied się czy pewne tematy nie dublują się, bo zarówno w jednym, jak i w drugim projekcie 

przewiduje się powstanie kina i szkoły ekologii. 

 

Wiceburmistrz R. Górniak od razu powiem, że w temacie Stacji Polska bardzo dobrze się dzieje – 

rozmawiałem ostatnio z ministrem Kwiecioskim, który lobbuje za tym, aby ten projekt jednak 

powstał. Mamy jego pisemną pozytywną opinię, która daje nam podstawy do dalszych działao. Ten 

projekt zostanie zgłoszony w najbliższych tygodniach do aktualizacji strategii odpowiedzialnego 

rozwoju jako projekt rządowy. Istnieje szansa, że Stacja Polska w takiej czy innej formule powstanie. 

Kino 7D jest zupełnie inną technologią niż kino Virtual Reality. Kino 7D przypomina bardziej 

standardowe kino, bo jest tam ekran, a Virtual Reality to gogle. Jako pierwsi w Europie 

zastosowalibyśmy tu technologię importowaną z Korei Południowej. Bardzo wielką inspiracją dla 

powstania Polskiej Szkoły Ekologii była praca konkursowa Stacja Polska, która wygrała. Dzięki temu, 

że panie z fundacji Drabina Rozwoju takie coś nam zaproponowały, otworzyły nam się umysły                           

w urzędzie i złożyliśmy wniosek Polska Szkoła Ekologii.  

 

Radny A. Lipka rzeczywiście jest pismo ministra Kwiecioskiego, ale nie ma ono takiego bardzo 

pozytywnego wydźwięku. Zwracam na to uwagę, bo częśd radnych na pewno nie zna w ogóle tego 
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tematu. Minister Kwiecioski zwrócił uwagę na to, że pewne dokumenty trzeba uzupełnid i chciałbym 

się zapytad, kiedy to będzie zrealizowane. 

 

Wiceburmistrz R. Górniak ma pan rację - nie powiedziałem, że jest to jednoznaczne pismo. Minister 

Kwiecioski napisał nam w zeszłym roku, że jest to koncepcja, która bardzo mu się podoba, ale 

wymaga dalszych działao. Rozmawiałem z nim ostatnio i powiedziałem, że nie ma możliwości, żeby 

radni przesunęli jakieś środki na koncepcję Stacji Polska. Odpowiedział mi na to, że jedyną szansą jest 

wpisanie projektu do Strategii Odpowiedzialnego Rozwoju jako projekt rządowy.  

 

Radna A. Faluta co pan rozumie pod pojęciem: "Pan Minister Kwiecioski lobbuje"? 

 

Wiceburmistrz R. Górniak lobbuje, bo to jest pomysł, który będzie promował Polskę, a Minister 

Kwiecioski reprezentuje Polskę także na arenie międzynarodowej, więc lobbuje za tym, co sprzyja 

rozwojowi Polski i sprzyja jej wizerunkowi. 

 

Radna A. Faluta chodzi mi o to, aby pan przedstawił nam konkretne działania jakie są podejmowane 

w kierunku urealnienia tego projektu, bo "lobbuje" to wskazuje na jakieś czynności, które mają 

prowadzid do tego, że ten projekt będzie sfinalizowany. Nie mam wiedzy na ten temat stąd te 

pytanie. Częściowo pan Lipka wskazał na pisma, które Minister Kwiecioski pisze w tej sprawie, ale 

może są jeszcze jakieś konkretne działania. 

 

Wiceburmistrz R. Górniak nie wiem dokładnie co Pan Minister robi, bo jest bardzo zapracowanym 

człowiekiem, ale już samo pismo, które do nas wysłał jest formą lobbowania, gdyż jest ono publicznie 

dostępne i możemy z nim iśd do różnych instytucji i powiedzied, że Pan Minister jest za tym 

projektem. 

 

Radny J. Czarnocki jestem jedną z osób, które ten temat zna, bo byłem wraz z radną Haliną Wysocką 

w komisji konkursowej do oceny tego projektu. W projekcie Stacji Polska jest hotel na ponad 100 

miejsc, ale również jak pamiętamy, miał pan występowad do Ministerstwa Obrony Narodowej                       

i Ministerstwa Środowiska. Do ilu instytucji zwrócił się pan na piśmie przedstawiając ten projekt, aby 

uzyskad dofinansowanie? 

 

Wiceburmistrz R. Górniak zwróciłem się do bardzo wielu instytucji, było ich kilkadziesiąt, łącznie                     

z Panem Premierem, Prezydentem, Prezesem  Kaczyoskim.  Marszałek Struzik miał nawet pomysł, 

aby stworzyd nie projekt Stacja Polska, ale Stacja Mazowsze. My jesteśmy wszędzie, gdzie możemy 

"złapad" możliwośd dla rozwoju miasta. Radni często zwracają uwagę na to, że często mnie nie ma               

w urzędzie, ale ja właśnie wtedy chodzę do różnych instytucji i szukam możliwości. Mamy bardzo 

wiele pomysłów na uratowanie kilku rzeczy w Sulejówku, ale jeszcze nie będą zdradzał szczegółów. 

 

Radny A. Lesioski  jaki jest roczny koszt utrzymania Polskiej Szkoły Ekologii? 

 

Wiceburmistrz R. Górniak to dopiero okaże się na etapie uruchomienia projektu. Myślę, że nie będą 

to duże koszty, bo nie jest to duży obiekt – niecałe 100m. Prowadzimy rozmowy z jednym                              

z departamentów Ministerstwa Środowiska, żeby oni nam te koszty operacyjne sfinansowali.  
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Radny J. Czarnocki temat jest jak najbardziej na miejscu, bo zarówno projekt Stacja Polska, jak i 

Polska Szkoła Ekologii łączą się ze sobą. 

Radna M. Lubecka bardzo ciekawy projekt, ale może wśród tych filmów mógłby znaleźd się jakiś film 

o naszych własnych zasobach środowiskowych – mamy wydmy, rzadkie gatunki w lasach. 

 

Rada Miasta w głosowaniu 12 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 2 radnych „wstrzymało się” 

podjęła uchwałę nr L/427/2018  w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie 

projektu pod nazwą " Polska Szkoła Ekologii- utworzenie Interdyscyplinarnego Centrum 

Odpowiedzialnej Edukacji Ekologicznej” . Obecnych 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miasta Sulejówek, (druk nr  

412). 

 

Projekt uchwały omówiła  Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Gospodarowania Odpadami 

Aneta Wąsowska-Żeberek, poprosiła o wniesione autopoprawki  w załączniku do uchwały                           

w obwieszczeniu w ustępie 2 wkradły się dwa błędy pisarskie. W wersie przedostatnim zamiast § 4 

powinien byd § 2, a zamiast  § 5 powinien byd § 3,.   Zgodnie z ustawą     z dnia 20 lipca 2000 r.                     

o ogłoszeniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych (Dz. U. 2017, poz. 1523), 

organy jednostek samorządu terytorialnego zobowiązane są do ogłaszania tekstów jednolitych  

znowelizowanych aktów normatywnych. Tekst jednolity aktu prawnego ogłasza się w formie 

obwieszczenia w Dzienniku Urzędowym Województwa. W tekście jednolitym uchwały Nr 

XXXVI/272/2012 z dnia 13 grudnia 2012r.  w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty, uwzględnione zostały 

zmiany wprowadzone Uchwałą Nr XL/344/2017  z dnia 22 czerwca 2017 r. zmieniającą  uchwałę w 

sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki takiej opłaty. 

 

Rada Miasta w głosowaniu 11 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 0 radnych „wstrzymało się” 

podjęła uchwałę nr L/428/2018   w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miasta 

Sulejówek . Obecnych 11 radnych. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miasta Sulejówek, (druk nr  

413). 

 

Projekt uchwały omówiła Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Gospodarowania Odpadami  

Aneta Wąsowska-Żeberek.  Zgodnie z ustawą z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłoszeniu aktów 

normatywnych i niektórych innych aktów prawnych, organy jednostek samorządu terytorialnego 

zobowiązane są do ogłaszania tekstów jednolitych  znowelizowanych aktów normatywnych. Tekst 

jednolity aktu prawnego ogłasza się w formie obwieszczenia w Dzienniku Urzędowym Województwa. 

W tekście jednolitym uchwały Nr XXIV/211/2016 z dnia 30 czerwca 2016 r. w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
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nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, uwzględniono zmiany 

wprowadzone: 

1) uchwałą Nr XXXI/290/2016 z dnia 29 grudnia 2016r. zmieniającą uchwałę w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

2) uchwałą Nr XXXIV/303/2017 z dnia 23 lutego 2017r. zmieniającą uchwałę w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

 

Rada Miasta w głosowaniu 11 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 0 radnych „wstrzymało się” 

podjęła uchwałę nr L/429/2018   w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miasta 

Sulejówek . Obecnych 11 radnych. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 12 

 Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miasta Sulejówek, (druk nr  

414). 

 

Projekt uchwały omówiła Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Gospodarowania Odpadami  

Aneta Wąsowska-Żeberek. Zgodnie z ustawą z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłoszeniu aktów 

normatywnych i niektórych innych aktów prawnych (Dz. U. 2017, poz. 1523), organy jednostek 

samorządu terytorialnego zobowiązane są do ogłaszania tekstów jednolitych  znowelizowanych aktów 

normatywnych. Tekst jednolity aktu prawnego ogłasza się w formie obwieszczenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa. W tekście jednolitym uchwały Nr XXV/223/2016 z dnia 15 lipca 2016r.  w 

sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Sulejówek” 

uwzględniono zmiany wprowadzone: 

1) uchwałą Nr XXXI/289/2016 z dnia 29 grudnia 2016r.  zmieniającą uchwałę Rady Miasta Sulejówek 

w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Sulejówek”, 

2) uchwałą Nr XXXIV/304/2017 z dnia 23 lutego 2017r. zmieniającą uchwałę Rady Miasta Sulejówek w 

sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Sulejówek”. 

 

Rada Miasta w głosowaniu 11 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 0 radnych „wstrzymało się” 

podjęła uchwałę nr L/430/2018   w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miasta 

Sulejówek . Obecnych 11 radnych. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 

Ad. 13 

 Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miasta Sulejówek, (druk nr  

415). 

 

Projekt uchwały omówiła Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Gospodarowania Odpadami  

Aneta Wąsowska-Żeberek. Zgodnie z ustawą z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłoszeniu aktów 
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normatywnych i niektórych innych aktów prawnych, organy jednostek samorządu terytorialnego 

zobowiązane są do ogłaszania tekstów jednolitych  znowelizowanych aktów normatywnych. Tekst 

jednolity aktu prawnego ogłasza się w formie obwieszczenia w Dzienniku Urzędowym Województwa. 

W tekście jednolitym uchwały Nr XXXI/291/2016  Rady Miasta Sulejówek z dnia 29 grudnia 2016 r. w 

sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

na terenie Miasta Sulejówek składanej przez właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkaocy, uwzględnione zostały zmiany wprowadzone uchwałą Nr XXXII/298/2017 Rady Miasta 

Sulejówek z dnia 26 stycznia 2017 r. zmieniającą  Uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Miasta Sulejówek składanej 

przez właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkaocy. 

 

Rada Miasta w głosowaniu 11 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 0 radnych „wstrzymało się” 

podjęła uchwałę L/431/2018   w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miasta 

Sulejówek. Obecnych 11 radnych.  Uchwała stanowi załącznik nr  9 do protokołu. 

 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody z drzewa pomnikowego dębu 

szypułkowego rosnącego na terenie Miasta Sulejówek – działka ew. nr 70 obręb 30, (druk nr 416). 

 

Projekt uchwały omówiła Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Gospodarowania Odpadami  

Aneta Wąsowska-Żeberek. W związku z realizacją projektu w drodze wojewódzkiej mającej na celu 

budowę tunelu z jednoczesną likwidacją przejazdu, trwają prace projektowe. Na tym etapie okazało 

się, że drzewo pomnikowe rosnące przy skrzyżowaniu ul. Piłsudskiego i Dworcowej będzie kolidowało 

z budową tego tunelu. W związku z tym, że Rada Miasta zarówno ustanawia pomnik przyrody, jak 

również znosi ochronę z takiego drzewa, taka uchwała została przyjęta. Zgodnie z przepisami projekt 

tej uchwały powinien byd zaopiniowany przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska. Tak też 

się stało - Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w ciągu 30 dni nie wypowiedział się na ten 

temat, co uznajemy za tzw. milczącą zgodę. 

 

Opine komisji : 

Komisja Środowiska i Zagospodarowania Przestrzennego – opinia pozytywna 

 

Rada Miasta w głosowaniu 12 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 0 radnych „wstrzymało się” 

podjęła uchwałę L/432/2018  w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody z drzewa pomnikowego 

dębu szypułkowego rosnącego na terenie Miasta Sulejówek – działka ew. nr 70 obręb 30. 

Obecnych 12 radnych.  Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 15  

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Sulejówek do stowarzyszenia Związek 

Samorządów Polskich, (druk nr  417). 

 

Wiceburmistrz Remigiusz Górniak omówił projekt uchwały oraz  poprosił w formie  autopoprawki 

burmistrza o zmianę zapisu w §2 poprzez wykreślenie   zapisu  Burmistrzowi Miasta Sulejówek lub 

osobom, którym udzieli pełnomocnictwa i zastąpienie go zapisem: Burmistrzowi Miasta Sulejówek. 

Stowarzyszenie zostało założone z inicjatywy burmistrza Ząbek pana Perkowskiego, który zauważył, 
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że głos samorządów związany z pewnymi zmianami legislacyjnymi, które się dzieją dosyd dynamicznie 

jest zbyt mało słyszalny i postanowił powoład takie stowarzyszenie, aby stworzyd pewną formułę, 

gdzie można byłoby wspólnie z gminami z całej Polski opiniowad proponowane zmiany legislacyjne, 

rządowe czy może jakieś zupełnie nowe pomysły. Uważamy, że Sulejówek powinien uczestniczyd w 

tych pracach, bo Ząbki są miastem bardzo do nas podobnym i bliskim. 

 

Radny Z. Dąbrowski ile nas będzie kosztowała przynależnośd do tego związku? 

 

Wiceburmistrz R. Górniak 10 gr od mieszkaoca w skali roku. 

 

Przewodniczący Rady D. Dąbrowski rozdawnictwa jak najbardziej nie popieram, ale uczestnictwo                

w stowarzyszeniach, gdzie toczą się losy gmin, które są obecne w tych stowarzyszeniach jest bardzo 

cenne. 

 

Rada Miasta w głosowaniu 12 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 0 radnych „wstrzymało się” 

podjęła uchwałę L/433/2018  w sprawie przystąpienia Miasta Sulejówek do stowarzyszenia 

Związek Samorządów Polskich. Obecnych 12 radnych. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 

 

Ad. 16 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Sulejówek na lata 

2018-2030, (druk nr  418). 

 

Projekt uchwały  omówiła pani skarbnik Anita Bielawska. 

 

Komisja Finansów – opinia pozytywna 

 

Rada Miasta w głosowaniu 13 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 0 radnych „wstrzymało się” 

podjęła uchwałę L/434/2018  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Sulejówek na lata 2018 – 2030. Obecnych 13 radnych. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu. 

 

Ad. 17 

Projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej Miasta Sulejówek na rok 2018.  

 

Projekt  uchwały  omówiła pani skarbnik Anita Bielawska. 

 

Komisja Finansów – opinia pozytywna 

 

Radny D. Galioski w kontekście budżetu chciałbym odnieśd się do Dz. 926 Kultura fizyczna. Na co te 

środki będą przeznaczone? 

 

Burmistrz A. Śliwa mamy zamiar aplikowad do Ministerstwa Sportu o środki na budowę placów 

zabaw i siłowni zewnętrznych, ale żeby ten wniosek złożyd musimy zrobid uproszczone projekty 

placów zabaw. Te środki będą potrzebne nam na zrobienie takich uproszczonych projektów. 
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Radny D. Galioski gdzie te ewentualne projekty byłyby umieszczone w Sulejówku? 

 

Burmistrz A. Śliwa mamy pomysł, aby plac zabaw z siłownią zewnętrzną zrobid przy stawie Kolejniak 

oraz w Parku Jonkajtisa. Siłownię zewnętrzną chcemy zrobid przy Szkole Podstawowej nr 2 na 

Okuniewskiej i przy Liceum Ogólnokształcącym na Paderewskiego, a piąta lokalizacja jest jeszcze do 

ustalenia: albo działka miejska przy ul. Dzielnej, albo Szkoła Podstawowa nr. 4 na Narutowicza. Jeśli 

paostwo macie jeszcze jakiś pomysł, to możemy go rozważyd. 

 

Rada Miasta w głosowaniu 13 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 0 radnych „wstrzymało się” 

podjęła uchwałę L/435/2018  w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Sulejówek na rok 

2018. Obecnych 13 radnych. Uchwała stanowi załącznik nr  13 do protokołu. 

 

Ad. 18 

Projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie 

skargi Prokuratora Rejonowego w Miosku Mazowieckim  

 

Przewodniczący Rady D. Dąbrowski omówił projekt uchwały. Prokurator Rejonowy w Miosku 

Mazowieckim złożył skargę na uchwałę Rady Miasta Sulejówek z dnia 19 grudnia 2015 r. w sprawie 

wprowadzenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków oraz zmieniającą ją uchwałą 

z dnia 24 października 2006 r. w sprawie zmiany w Regulaminie dostarczania wody.  

 

Radny J. Zielioski rozumiem, że jest to procedura standardowa? 

 

Mecenas Gizioski tak, jest to procedura  standardowa. 

 

Radny J. Zielioski tu są istotne zarzuty naruszenia prawa, a mianowicie pobierania opłat za usługi 

związane z przyłączami do sieci wodnej i kanalizacyjnej. Czy jest wypracowane nasze stanowisko w tej 

kwestii? 

 

Mecenas Gizioski prokurator zarzuca nam w pewnych konkretnych punktach powtórzenie przepisów 

ustawowych i wyjście poza delegację ustawową. Nasze stanowisko w odpowiednim terminie będzie 

przygotowane. 

 

Radny J. Zielioski miałbym prośbę, aby nasza komisja mogła się z tym zapoznad, bo są tu zarzuty, że 

pobieraliśmy nielegalnie opłaty od naszych mieszkaoców. 

Radny A. Lesioski jak w takim razie wygląda praktyka pod względem tego szczególnego zarzutu tzn. 

za pobieranie opłat za usługi związane z przyłączeniem do sieci wodociągowej lub kanalizacyjnej.                       

Czy to nie jest odroczenie tematu na jakiś czas? 

 

Mecenas Gizioski nie rozumiem konkretnie o co pan pyta. Niezależnie od naszego stanowiska, sąd 

administracyjny w odpowiednim czasie rozpozna tę skargę. W sentencji tej skargi jest ten zarzut. 

Skarżącemu chodzi tu o przepis w Regulaminie, który był rezultatem delegacji zawartym                                  

w Rozporządzeniu Ministra Budownictwa w sprawie taryf. Nie do kooca mogę się zgodzid, że coś co 

było w Rozporządzeniu przez lat 11 od 2006 r. jest nielegalne. 
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Radna A. Faluta w mojej gminie, w której pracuję była tożsama sprawa. Ten zapis, o którym mówi 

Pan Mecenas to jest to, że te przyłącza i próby techniczne powinniśmy wkalkulowywad w koszty, 

które liczą się do ustalenia wysokości taryfy, a nie jako odrębną opłatę. W tym tkwi interpretacja 

tego, że dotychczasowe przepisy cokolwiek mówiły na temat tych opłat przyłączeniowych. 

 

Mecenas Gizioski sam Regulamin nawet ten z 2005 r. opłat nie wprowadzał. Na jego podstawie już 

ponad 12 lat opłaty nie były pobierane – były one pobierane na podstawie kolejno zatwierdzanych 

uchwał taryfowych. 

 

Radny J. Zielioski nie zgodzę się z Panem Mecenasem, bo te opłaty były pobierane odrębnie – one 

nie były wliczone w taryfę. Dlatego też mamy ten zarzut – nie byłoby go, gdyby to było wliczone                 

w taryfę. Każda osoba, która chciała podłączyd się do kanalizacji czy wodociągów takie opłaty 

ponosiła, a nie powinniśmy tego robid. Chciałbym, aby nasze stanowisko było zbieżne ze 

stanowiskiem Prokuratury. 

 

Mecenas Gizioski skargę przekazujemy i chciałbym podkreślid, że praktycznie jest to sprawa 

dotycząca okresu przeszłego, bo wiadomo, że na wiosnę będziemy podejmowad projekt nowej 

uchwały. Nie cofniemy czasu – ta uchwała przez 12 lat obowiązywała. Teraz pozostaje nam przekazad 

skargę i czekad na wyrok sądu. 

 

Radny J. Zielioski czy mieszkaocy, którzy ponieśli takie opłaty mogą ubiegad się o ich zwrot? 

 

Mecenas Gizioski jeśli Sąd Wojewódzki prawomocnym wyrokiem uwzględni skargę i zostanie 

stwierdzona nieważnośd punktu, który przewidywał jakąś opłatę, która nie była przewidziana 

przepisami prawa, to ma pan rację. 

 

Radny J. Zielioski cieszy mnie to. 

 

Radny Z. Dąbrowski dysponuję dokumentami ze wszystkich moich kadencji jak to było w naszej 

gminie. Była opłata od studni w ulicy do pierwszej studzienki – powinny to robid wodociągi. Była to 

przymusowa opłata u nas w gminie, a wszyscy wykonawcy nie mogli przyłączyd się dopóki nie został 

przyniesiony kwit. To były nielegalne opłaty pobierane przez gminę. Obowiązywała wewnętrzna 

umowa w gminie i tak się "rypało" mieszkaoców. To były niemałe opłat – mam kwity. Pisaliśmy do 

Wydziału Konkurencji i Konsumentów, ale w tym czasie nie było ich reakcji, aby to cofnąd. To działało 

nielegalnie, ale jednak legalnie. Teraz zgodnie z prawem ja jestem właścicielem od głównej rury do 

pierwszej studzienki, bo za to zapłaciłem.  

 

Radna H. Wysocka poruszałam kiedyś na sesji sprawę podłączenia indywidualnego tam, gdzie  w 

ulicy już od lat jest kanalizacja, m.in. na Emilii Plater. Uważam, że miasto niezgodnie z prawem 

pobiera i pisze wezwania, że do 2030 r. mieszkaniec ma płacid pewną stawkę. Musimy jak najszybciej 

zmienid tę uchwałę. Nie możemy obciążad kosztami mieszkaoców, którzy chcą podłączyd się do 

kanalizacji. 
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Przewodniczący Rady D. Dąbrowski wpłynęła do nas skarga i jako Rada jesteśmy zobowiązani, aby 

przesład to do Sądu Administracyjnego. Zróbmy to, a nasze dalsze działania będą uzależnione od 

wyroku sądu. 

 

Radny Z. Dąbrowski a co będzie jak większośd mieszkaoców złoży do sądów pozwy i zażąda od 

wodociągów zwrotu kosztów, bo było to nielegalnie pobierane?  

 

Przewodniczący Rady D. Dąbrowski jeśli będzie wyrok, to będziemy musieli się z tym jakoś uporad. 

 

Radny J. Zielioski dlatego zadawałem te pytania, bo chciałem wykorzystad okazję, że jest obecny pan 

mecenas.  Na komisjach nie ma takiej możliwości. 

 

Przewodniczący Rady D. Dąbrowski jeśli jest taka potrzeba, to proszę o zwracanie się z prośbą, aby 

pan mecenas uczestniczył w pracach komisji. Deklaruję swoją pomoc w tej kwestii. 

 

Radny J. Czarnocki ta uchwała nie dotyczy tej sprawy, którą poruszył radny Zenon Dąbrowski i Halina 

Wysocka. Poruszymy to na komisji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu 13 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 1 radny „wstrzymał się” podjęła 

uchwałę L/436/2018  w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego                            

w Warszawie skargi Prokuratora Rejonowego w Miosku Mazowieckim. Obecnych 14 radnych. 

Uchwała stanowi załącznik nr  14  do protokołu. 

 

Ad. 19 

 Projekt uchwały w sprawie zlecenia analizy skargi Komisji Rewizyjnej, (druk nr  421). 

 

Przewodniczący Rady D. Dąbrowski omówił treśd projektu uchwały, która dotyczy skargi mieszkanki 

dotyczącej zalewania posesji. Poprosił przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Zenona Dąbrowskiego             

o wskazanie terminu rozpatrzenia niniejszej skargi. 

 

Radny Z. Dąbrowski Komisja Rewizyjna dokona analizy podnoszących przez skarżącą zarzutów do 

dnia 30 marca 2018 r. 

 

Radna H. Wysocka znam dobrze tę sprawę. Gdy wykonywano tam kanalizację sanitarną została 

przerwana melioracja i z tego miejsca, gdzie są przerwane rury woda dosłownie tryska. Dzwoniłam do 

MZWiK i dyrektor Samburska była tam kilkakrotnie, ale prawdopodobnie musi byd tam powołana 

Spółka Wodna i tylko ona może wejśd na działkę prywatną.  

 

Rada Miasta w głosowaniu 14 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 0 radny „wstrzymał się” podjęła 

uchwałę L/437/2018  w sprawie zlecenia analizy skargi Komisji Rewizyjnej .Obecnych 14 radnych. 

Uchwała stanowi załącznik nr  15  do protokołu. 

 

Ad. 20 

Projekt uchwały w sprawie  rozpatrzenia petycji  
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Radny J. Czarnocki pan Michał Raczkowski prezes Stowarzyszenia Lepszy Sulejówek przekazał pismo 

dotyczące inicjatywy uchwałodawczej mieszkaoców. Komisja dwa razy spotkała się w tej sprawie                       

i w jej wyniku uznała petycje za niezasadną. Prezydent podpisał ustawę w tej sprawie i w gminach do 

20 tys. mieszkaoców inicjatywę uchwałodawczą będą miały petycje podpisane przez co najmniej 200 

osób. 

 

Przewodniczący Rady D. Dąbrowski skorygował brzmienie zapisu: Wykonanie uchwały powierza się 

Przewodniczącemu Rady Miasta Sulejówek zobowiązując go do zawiadomienia o sposobie 

rozstrzygnięcia skargi  na: Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miasta 

Sulejówek zobowiązując go do zawiadomienia o sposobie rozstrzygnięcia petycji.  

 

Rada Miasta w głosowaniu 14 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 0 radny „wstrzymał się” podjęła  

z autopoprawką uchwałę L/437/2018  w sprawie zlecenia analizy skargi Komisji Rewizyjnej.  

Obecnych 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik nr  16  do protokołu. 

 

Ad. 21 

Przyjęcie protokołów z XLVII, XLVIII i XLIX sesji Rady Miasta Sulejówek. 

 

Rada Miasta w głosowaniu 11 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 2 radnych „wstrzymało się” 

przyjęła  protokół z XLVII sesji. Obecnych 13 radnych. 

 

Rada Miasta w głosowaniu 11 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 2 radnych „wstrzymało się” 

przyjęła  protokół z XLVIII sesji. Obecnych 13 radnych. 

 

Rada Miasta w głosowaniu 11 radnych „za”, 0 radnych „przeciw”, 2 radnych „wstrzymało się” 

przyjęła  protokół z XLIX sesji. Obecnych 13 radnych. 

 

Ad. 22 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza za okres miedzy XLVII i L sesją Rady Miasta, 

 

Radna H. Wysocka czy mógłby pan wypowiedzied się na temat spotkania z dyrektorem 

Departamentu Współpracy z Samorządem w sprawie możliwości zmiany finansowania nauczania 

domowego? 

 

Burmistrz A. Śliwa w związku z emocjami, które budzą nasze wydatki na nauczanie domowe 

wybraliśmy się z panią Barbarą Retką i Pawłem Owsianko do Ministerstwa Edukacji, aby przedstawid 

ten problem. Dowiedzieliśmy się, że w Polsce problem ten dotyczy raczej małej ilości gmin. Konkluzja 

z tego spotkania jest taka, że teraz trwają duże prace nad zmianą ustawy finansowania oświaty – 

zmiana ma nastąpid w ciągu dwóch najbliższych lat. Pan dyrektor obiecał, że te prace będą szły                        

w kierunku zmiany zasad finansowania nauczania domowego, tak aby niesprawiedliwe praktyki w 

stosunku do niektórych gmin nie miały już miejsca. Na dzieo dzisiejszy  jeśli chodzi o ten system 

prawny, który mamy, to będziemy upominali się o większą subwencję oświatową wyrównawczą. 

Uzyskaliśmy informację, że Ministerstwo w ramach podzielnych środków będzie starało się tak 

rozdzielad tę subwencję, aby rekompensowad koszty, które dodatkowo ponosi Sulejówek na 
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nauczanie domowe. Natomiast w ciągu dwóch lat może nastąpi korzystniejsza zmiana prawna dla 

takich gmin jak nasza. 

 

Radna H. Wysocka proszę odnieśd się do spotkania z właścicielem firmy Management w sprawie 

montażu finansowego przy budowie domu komunalnego w Sulejówku. 

 

Burmistrz A. Śliwa miałem okazję występowad w programie telewizyjnym w związku                                         

z nieruchomością w Sulejówku przy ul. Niemojewskiego 42. W programie było powiedziane, że 

Sulejówek  przymierza się do aplikowania o środki krajowe za pośrednictwem Banku Gospodarstwa 

Krajowego. Właściciel tej firmy widział to nagranie i złożył propozycję współfinansowania tych 

dodatkowych 65%  (my będziemy aplikowali o 35% z BGK). Właściciel tej firmy zwracał uwagę na to, 

że po zawiązaniu spółki z miastem, firma może partycypowad w sfinansowaniu tych pozostałych 65%. 

Wymagałoby to jednak zawiązania z nimi spółki, ale my na razie z tej propozycji nie skorzystamy, gdyż 

postanowiliśmy sami aplikowad do kooca marca w BGK o te środki. Jak je dostaniemy, to będziemy 

się dalej zastanawiad czy ta częśd miejska będzie wykładana z kasy miasta czy będziemy jednak 

szukali partnera finansowego do zawiązania spółki. 

 

Radny J. Czarnocki przedwczoraj spotkał się pan z dyrektorem Regionalnej Dyrekcji Ochrony 

Środowiska w Białymstoku. Mógłby pan przybliżyd temat? 

 

Burmistrz A. Śliwa  chyba od kwietnia zeszłego roku Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska                    

w Białymstoku zajmuje się wydaniem decyzji środowiskowej na przebieg wschodniego odcinka 

obwodnicy warszawskiej, który dotyczy Wesołej i miasta Sulejówek. Ostatnio ukazała się informacja, 

że ta decyzja będzie  wydana do kooca kwietnia tego roku i postanowiliśmy pojechad do Białegostoku 

i przedstawid stanowisko miasta. Wiemy, że wariant zielony jest niekorzystny dla naszego miasta                   

i chcieliśmy sprawdzid jakie jest nastawienie na wydanie tej decyzji środowiskowej. Dowiedzieliśmy 

się, że inwestor ma tu kluczową rolę i dlatego RDOŚ rozpatruje głównie zaproponowany przez 

inwestora wariant zielony. Muszą byd spełnione trzy elementy, aby decyzja była korzystna, tzn. musi 

byd kompletny raport środowiskowy, który do tej pory ciągle był uzupełniany. Teraz poszły 

uzgodnienia do Sanepidu i do RZGW i jeśli te dwie instytucje wydadzą pozytywne opinie, to 

praktycznie zostanie wydana korzystna decyzja dla wariantu zielonego. Będziemy oczywiście dalej 

prowadzid rozmowy z Sanepidem i RZGW, aby przekonad ich o niekorzystnym wpływie wariantu 

zielonego dla naszego środowiska i mieszkaoców Sulejówka. Będziemy robid co się da, aby 

doprowadzid do zrealizowania wariantu czerwonego, który jest dla nas korzystniejszy. 

Dowiedzieliśmy się również, że do RZGW wpływa bardzo wiele pism na temat wariantu zielonego                   

i jeśli chodzi o Warszawę Wesołą, to są to głosy zarówno za, jak i przeciw. My akcentowaliśmy, że 

Sulejówek od lat mówi jednym głosem i jest przeciwny wariantowi zielonemu, który pojawił się nagle 

chyba dopiero w 2015 r. Dodam jeszcze, że ten wyjazd odbył się z inicjatywy pani radnej Małgorzaty 

Lubeckiej, która od lat popiera wariant czerwony.  

 

Mecenas Gizioski w związku z prośbą radnego Jacka Zielioskiego, to w sprawie wszelkich spraw 

radnych związanych z uchwałami czy funkcjonowaniem rady mogą się oni do mnie zwracad czy to 

osobiście czy też telefonicznie. 
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Ad.23 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Radna A. Faluta co dzieje się z ziemią na Błoniach? 

 

Wiceburmistrz R. Górniak ziemia jest bardzo dobrze zakonserwowana, bo jest zakryta grubą warstwą 

piachu chroniącą przed mrozem. Natomiast piach jest już wywożony – zgodnie z deklaracją powinno 

to się odbyd do kooca stycznia, ale firma PORR miała problem z właścicielem działki. Potrwa to 

jeszcze kilka dni i zostanie to usunięte. 

 

Radna A. Faluta a czy my nadzorujemy sposób wywożenia tego piachu, jak to się odbywa, jakimi 

samochodami, czy tamta droga nie ucierpi? 

 

Wiceburmistrz R. Górniak wczoraj rozmawialiśmy z panem                  z firmy PORR, który jest 

odpowiedzialny za tą operację i zwracaliśmy mu uwagę, że ten transport absolutnie nie może byd 

prowadzony ul. Wodociągową, tylko muszą byd ułożone płyty tymczasowe od strony Al. Piłsudskiego. 

Jednakże dziś stwierdziliśmy, że była próba forsowania od strony ul. Wodociągowej  - zareagowaliśmy 

od razu, była wezwana Straż Miejska, jak również nasz Referat Komunalny  i zostało to zatrzymane                    

w zarodku. 

 

Radny A. Lesioski o godz. 16 wjeżdżałem do Sulejówka i widziałem jeszcze załadunek na ciężkie 

samochody, a płyt nie zauważyłem od strony ul. Wodociągowej. 

 

Radny A. Lipka ten piach jest wywożony samochodami 35-tonowymi, a ta droga nadaje się do 10 ton. 

 

Radna A. Faluta chciałam się jeszcze zapytad o dokumentację na ul. Wareckiej. Wcześniej 

otrzymałam od panów burmistrzów informację, że przedłużenie terminu na oddanie tej 

dokumentacji miało byd do kooca stycznia, a tu z informacji o stanie inwestycji wiem, że jednak do 

kooca marca. Jak to jest i kiedy można się spodziewad realizacji umowy? 

 

Pani Diana Znój dokumentacja na Warecką została odebrana w tym tygodniu, a dziś został złożony 

wniosek o decyzję środowiskową. Planujemy na przyszły tydzieo postępowanie przetargowe                                         

z założeniem, że wykonanie będzie wynosiło 5 miesięcy od daty pozyskania decyzji. 

 

Radna A. Faluta mam pytanie jeszcze o jedną inwestycję, a mianowicie "Wybierzmy rower. 

Partnerstwo dla rozwoju komunikacji niskoemisyjnej." Czy istnieje zagrożenie, że Sulejówek zostanie 

wykluczony z tego partnerstwa, bo mam informację, że nie wywiązujemy się z terminów, nie 

pozyskaliśmy jednej decyzji o pozwolenie na budowę. 7 lutego ma odbyd się spotkanie, na którym 

mają zapaśd jakieś decyzje w stosunku do nas. Poproszę o wyjaśnienia, a oprócz tego złożymy 

interpelację na piśmie. 

 

Wiceburmistrz R. Górniak domyślam się skąd ma pani takie błędne informacje, bo jesteśmy                        

w partnerstwie z gminami powiatu otwockiego. To są delikatnie mówiąc brednie rozsiewane przez 

osoby nie wiem w jakim celu, ale nie ma zagrożenia, że zostaniemy wykluczeni. Są pewne napięcia              

w partnerstwie, bo to jest bardzo trudny projekt sześciu gmin w ramach partnerstwa ZIT-u. W tej 
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chwili jesteśmy w stosunku do innych gmin w bardzo dobrej sytuacji, gdyż jesteśmy po 

postępowaniach przetargowych, których nie możemy rozstrzygad, bo ceny oferowane w tych 

przetargach ponad 100 % przekraczają środki z naszego budżetu i kosztorysy. To nie jest nasza wina 

tylko rynku. Trudno sobie wyobrazid, żebyśmy dopłacali 3 mln zł do takiej inwestycji. Taka jest teraz 

sytuacja na rynku, że firmy dyktują absurdalne ceny. Jesteśmy po trzecim przetargu, ciągle te same 

firmy i bardzo wysokie kwoty. Zastanawiamy się co robid dalej. Mamy pewne możliwości rozwiązania. 

Byliśmy na spotkaniu z dyrektorem Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów Unijnych, który 

powiedział nam, że jeśli zawnioskujemy do Zarządu Województwa jako partnerstwo sześciu gmin, to 

będzie wydłużenie naboru tych projektów do czerwca 2019 r. Jeśli ogłosilibyśmy wtedy kolejny 

przetarg, to firmy, które się zgłoszą do przetargu, który jest 8 miesięcy dłuższy, to może więcej firm 

się wtedy zgłosi i będą niższe ceny. Wariant numer dwa, to ograniczenie zakresu inwestycji, czyli 

bazując na środkach, które planowaliśmy wybierzemy nie wszystkie odcinki do realizacji. Ten wariant 

nie jest związany z żadnym wykluczeniem. W tej chwili jest zgoda Mazowieckiej Jednostki, aby te 

zakresy projektu modyfikowad, bo widzą co się dzieje na rynku – nie jesteśmy jedyną gminą, która nie 

może rozstrzygad przetargów. Byłem na spotkaniu zitowskim we wtorek w Pałacu Kultury. Były 

wszystkie 40 gminy – mnóstwo problemów. Są też bogate gminy, które decydują się dołożyd 100%. 

My nie jesteśmy aż tak bogatą gminą i nie będziemy przepłacad. Albo wnioskujemy o przedłużenie 

terminu i składamy jeszcze raz przetarg, albo ograniczamy zasięg. Jakąś decyzję będziecie musieli 

podjąd. Te informacje, że grozi nam wykluczenie są skandaliczne. Poruszę to na spotkaniu 7 lutego                 

i bardzo proszę o ujawnienie źródła tych informacji. 

 

Burmistrz A. Śliwa bardzo cieszymy się z tego, że mamy deklarację o wydłużeniu terminu wykonania 

do połowy przyszłego roku, gdyż liczymy, że trafią się firmy z niższymi stawkami, bo nie chcemy 

przepłacad. Dodam jeszcze, że już uruchomiliśmy ten program, bo prawie 700 m ścieżek rowerowych 

zrobiliśmy przy przebudowie ul. Paderewskiego. To nie jest tak, że nie realizujemy tego projektu, ale 

nie chcemy przepłacad i szukamy innych możliwości tym bardziej, że dostaliśmy ustną deklarację                           

o przedłużeniu terminu realizacji. 

 

Radna A. Faluta z tego co wiem, to  paostwo wnioskowaliście o przedłużenie terminu poza pięcioma 

gminami partnerskimi, czyli panowie sami załatwiali sprawę wydłużenia terminu. Wiem ze swojej 

gminy i od lidera projektu, czyli z Józefowa. W styczniu było spotkaniu, na którym ani panowie 

burmistrzowie, ani pani Diana (bo była chora) nie byli obecni – był jakiś pracownik w zastępstwie, 

którego nazwiska nie znam. Na tym spotkaniu Sulejówek został poinformowany, że pozostałe gminy 

nie zgadzają się na przedłużenie terminu i jest rozważane wyłączenie Sulejówka z tego projektu. 

 

Wiceburmistrz R. Górniak to, co pani mówi jest bardzo niestosowne, bo nie podaje pani źródła tych 

informacji: kto to powiedział i jaką pełni funkcję. To są informacje nieprawdziwe, a padły oficjalnie na 

sesji Rady Miasta. To jest po prostu kłamstwo. Prawdą jest, że nie było nas na spotkaniu – mieliśmy 

inne obowiązki, które były dawno zaplanowane. Był w zastępstwie pracownik urzędu. To, że 

Sulejówek jest zagrożony wykluczeniem jest kompletną bzdurą. Nie mamy wpływu na to jak nasi 

partnerzy prowadzą politykę wobec Sulejówka. Może sobie pani sama odpowiedzied dlaczego 

niektórym naszym partnerom zależałoby na tym, aby nasz projekt się nie udał. To są rzeczy, które są 

poza merytoryką i nie ma sensu tego omawiad. Nie jesteśmy najgorszą gminą – wręcz przeciwnie – 

jesteśmy jedną z najbardziej zaawansowanych gmin w tym projekcie. Józefów nie zakooczył nawet 

projektowania, są gminy, które jeszcze projektują i zrobiły 0 km. Sąsiednia gmina nie ogłosiła nawet 
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przetargu. Bardzo proszę o imię i nazwisko osoby, która to pani przekazała i 7 lutego z nią 

porozmawiam.  

 

Radna A. Faluta w dniu dzisiejszym zobaczyłam e-maila od Mazowieckiej Jednostki Wdrażania 

Projektów Unijnych, który dotyczy zapytania o pozwolenie na budowę na ul. Paderewskiego, 

ponieważ ani Mazowiecka Jednostka ani lider projektu nie ma takich informacji dlaczego pozwolenie 

jeszcze nie zostało uzyskane. Druga rzecz jest taka, że zwróciłam się oficjalnie o udostępnienie 

informacji publicznej na temat realizacji i dalszego udziału Sulejówka w tym projekcie – dostanę taką 

informację publiczną i paostwu to pokażę. 

 

Wiceburmistrz R. Górniak ponawiam pytanie: kto dostarczył pani taką informację? 

 

Radna A. Faluta nie mam obowiązku podawad panu publicznie takiej informacji. Wiem tylko, że takie 

są rozmowy pomiędzy pozostałymi pięcioma gminami. 

 

Pani Diana Znój w styczniu odbyło się jedno spotkanie, na którym był mój pracownik i pan Remigiusz, 

więc nie jest prawdą, że Sulejówek nie uczestniczy na spotkaniach zitowskich. Jeśli chodzi o 

pozwolenie z RIT – nie mamy jeszcze tej decyzji fizycznie, jest wydana z datą 29 grudnia. Z panią 

Joanną Iwaniuk, która jest koordynatorką całego projektu, rozmawiałam telefonicznie w tym 

tygodniu w poniedziałek. Dlatego dziwi mnie, że dziś pisze e-maila, w którym sugeruje, że z Sulejówka 

nie ma żadnej informacji. To jest nieprawda. 

 

Radny A. Lipka padło tu takie zdanie, że będziemy ograniczali zakres. Czy to oznacza, że jakieś ulice 

"wyskoczą", czy przerobimy projekt? Na czym ma to polegad? 

 

Burmistrz A. Śliwa Remigiusz powiedział tu alternatywnie. Na razie ogłaszamy przetargi na cały 

zakres jaki mamy licząc, że przedłużenie terminu spowoduje niższą cenę i wykonamy cały zakres. Jeśli 

jednak ceny nie spadną, to zastanawiamy się nad zmniejszeniem zakresu – na pewno nie będzie to 

zmiana projektu – może będziemy musieli zrezygnowad z jakiejś części tego zadania. Wiemy, że jest 

to dopuszczalne przez Mazowiecką  Jednostkę  Wdrażania Programów Unijnych, ale ta decyzja 

jeszcze nie zapadła. Stanie się tak jeśli kolejny przetarg będzie zbyt drogi. Wtedy wrócimy do paostwa 

i będziemy temat rozpatrywad. 

 

Radny A. Lipka zastanawiam się tylko nad odpowiedziami na pytania mieszkaoców, które otrzymuję. 

Czy będzie np. w tym roku ścieżka rowerowa i chodnik na ul. Armii Krajowej? 

 

Przewodniczący Rady D. Dąbrowski zrozumiałem w ten sposób, że na tę chwilę nie ma takiej 

informacji, że tego chodnika nie będzie. Przetarg będzie ogłoszony także na ul. Armii Krajowej i 

zakładamy teraz, że wszystkie te ciągi powstaną. Są zagrożenia, ale nie mamy obecnie informacji, że 

ciągi pieszo-rowerowe nie powstaną. 

 

Wiceburmistrz R. Górniak rozumiem, że paostwo radni w imieniu mieszkaoców wyrażają 

zaniepokojenie odnośnie zakresu projektu, który jakoby może zostad zmniejszony. Jeszcze raz 

oficjalnie zapewniam: nieprawdą jest, że winą ewentualnego ograniczenia zakresów są jakiekolwiek 

błędy ze strony Urzędu Miasta Sulejówek. Pani radna Faluta powiedziała o decyzji, której jeszcze nie 
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mamy, a wszystko nabrało katastroficznego tonu. Nie ma żadnego innego zagrożenia dla tego 

projektu aniżeli ceny formułowane przez firmy w przetargach. Nie ma żadnego innego zagrożenia 

formalnego czy decyzyjnego. 

 

Radna A. Faluta uważam, że taki ton rozmowy jest nieuzasadniony, gdyż jeśli mam jakąkolwiek 

informację, to mogę o nią zapytad. Absolutnie nie było żadnych sugestii. Pan chyba te sugestie chce 

widzied w każdej wypowiedzi skoro uważa pan pytanie o sugerowanie i obarczanie winą. Mamy 

prawo pytad i pan musi nam odpowiedzied. 

 

Burmistrz A. Śliwa chcę odnieśd się do tego, co mówił pan Lipka – czekamy na pisemne 

potwierdzenie informacji o możliwości wydłużenia realizacji tego projektu, gdyż liczymy, że to 

wydłużenie umożliwi uzyskanie niższych cen. Jest wtedy realne niebezpieczeostwo, że w tym roku ten 

chodnik nie powstanie, bo wtedy przetargi będziemy rozpisywali do przyszłego roku – robimy to 

jednak z powodu chęci uzyskania niższych cen. 

 

Radny A. Lesioski odnośnie wzburzenia pana wiceburmistrza – pan zarzuca, że pani Faluta bazuje na 

doniesieniach o jakichś rozmowach. Proszę jednak zwrócid uwagę, że pan wielokrotnie na sesjach 

również mówi o spotkaniach z ważnymi i mniej ważnymi osobami. Te osoby, które rzekomo deklarują 

wsparcie dla miasta nie mają jednoosobowej decyzyjności w tych kwestiach – i na tym pan też 

bazuje. Wracam do problemu z poprzedniej sesji: jeden z mieszkaoców zgłaszał problem parkowania 

samochodów na parkingu przed oknami pana burmistrza. Czy po tej ostatniej sesji poinformował pan 

Straż Miejską o problemie? Jaki jest skutek tej interwencji? 

 

Burmistrz A. Śliwa nie pamiętam jaki dalszy ciąg ma ta sprawa. W najbliższym czasie udzielę tej 

odpowiedzi. 

 

Radny A. Lipka ten temat bardzo długo żyje w naszym mieście. Bardzo dobrze poszły remonty ulic 

Narutowicza, Bema i Armii Krajowej, ale utknęła sprawa remontu chodników. Ludzie się niecierpliwią 

i dziwią się dlaczego nie zrobiliście od razu chodnika. 

 

Burmistrz A. Śliwa jak co roku robimy spotkania z mieszkaocami z cyklu "Porozmawiajmy o" –  

również w tym roku 27 i 28 lutego odbędą się takie spotkania i będziemy udzielali mieszkaocom 

takich odpowiedzi. Proszę nas też zrozumied – ceny robót drogowych poszły bardzo w górę i 

szczególnie odczuwamy to przy budowie ścieżek rowerowych. Nie jest sztuką wydad mnóstwo 

pieniędzy na jakąś inwestycję - staramy się po gospodarsku podchodzid do problemu i dlatego 

przetargi unieważniamy i szukamy lepszych, taoszych rozwiązao. 

 

Radny M. Eliasz na ostatnim posiedzeniu Komisji Środowiska pan wiceburmistrz wspominał, że będą 

kontynuowane pokazy prawidłowego palenia w piecach spalinowych i będą zakupione piece do 

takich pokazów. Czy uda to się zrobid w najbliższym czasie i czy mogą odbyd się takie pokazy w wersji 

wyjazdowej? W południowej części miasta jest spore zainteresowanie takimi pokazami. 

 

Wiceburmistrz R. Górniak zleciłem pani komendant zakup dwóch takich pieców, ale nie wiem na 

jakim jest to obecnie etapie, ale dowiem się jutro. Dziękuję za głos, bo rzeczywiście te pokazy 
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otwierają ludziom oczy. Zastanowimy się nad tym, gdzie takie pokazy zorganizowad, aby mieszkaocy 

południowej części miasta mieli do nich lepszy dostęp. 

 

Radny J. Zielioski mam pytanie dotyczące ZIT-u – chodzi mi o informacje dotyczące ul. Czynu 

Społecznego. W zeszłym roku padały deklaracje ze strony pana wiceburmistrza, że zostanie to 

zgłoszone do projektu tzw. resztkowego. Czy już mamy jakąś informację zwrotną? 

 

Wiceburmistrz R. Górniak wniosek został zgłoszony i na razie nie mamy decydujących informacji na 

ten temat. Na spotkaniu w zeszły wtorek padały propozycje, żeby częśd środków przesuwad na 

parkingi Park and Ride. Jest nawet ponod zagrożenie, że częśd pieniędzy z tego naboru resztkowego 

przerzucad na parkingi, bo mają one niższe ceny. Jak będzie konkretna informacja, to oczywiście 

powiem, ale nie robiłbym wielkiej nadziei. Jeśli chodzi o chodnik na Czynu Społecznego, to myślę, że 

porozmawiamy na kolejnej sesji, bo mamy już konkretne plany na ten rok. 

 

Radny J. Zielioski mam jeszcze pytanie dotyczące uzyskania pozwolenia na budowę ul. Batorego.                 

Czy zostało już wydane przez starostę? 

 

Diana Znój tam będzie decyzja ZRID-owska, bo jest tam przejęcie dużej ilości działek. Wniosek został 

złożony i z uwagi na dezaktualizujące się ciągle mapy - bo są tam stale różnego rodzaju podziały - 

poprosiłam nasz referat, aby nie robił żadnych podziałów do czasu uzyskania takich decyzji. 

Projektant musi zaktualizowad mapę i uzupełnid wniosek ZRID-owski. 

 

Radny J. Zielioski jaki to jest mniej więcej czas? 

 

Diana Znój ciężko jest mi się teraz odnieśd, bo wykonawca w ramach swojej podpisanej umowy  na 

decyzję uzyskuje około roku. Zobaczymy jak teraz będzie. 

 

Radny J. Zielioski może skorzystalibyśmy z pomocy naszych radnych powiatowych – członka Zarządu 

Powiatu, który mógłby w jakiś sposób przyspieszyd wydawanie takiej decyzji. Wydawanie takiej 

decyzji trochę trwa – na ul. Wspólnej był to rok. Warto byłoby wesprzed takiego inwestora. Mam 

tutaj na myśli rozwiązanie dotyczące przejęcia działek, gdzie można byłoby wybudowad odwodnienia 

do ul. Żeromskiego i wspomóc mieszkaoców z ul. Kossaka. Jeśli nie będziemy mieli tutaj własności, to 

nie wykonamy tych odwodnieo. 

 

Diana Znój na chwilę obecną musimy poczekad aż geodeta wyciągnie kolejne mapy i wtedy będziemy 

mogli wrócid do rozmów.   

 

Radny J. Zielioski  moje pytanie dotyczy zatoczki autobusowej na Al. Piłsudskiego. Jedna                                  

z mieszkanek z ul. Wodociągowej była u mnie na dyżurze i podziękowała za tę szybką inwestycję. 

Jednak mieszkaocy niepokoją się z powodu braku namalowania pasów na przejściu dla pieszych. 

Pytali się też o przystanek tymczasowy dla autobusu 173 – tam jest kwestia utwardzenia tej zatoczki. 

Wybudowano to w ciągu tygodnia, wygląda to bardzo ładnie, ale nic się dalej nie dzieje. 

 

Radny J. Czarnocki czy to są nasi podatnicy czy są to mieszkaocy, którzy kupili mieszkanie? 
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Radny J. Zielioski to są nasi podatnicy - Polacy. 

 

Radny J. Czarnocki czy są to mieszkaocy Sulejówka, którzy zostawiają tu PIT? 

 

Przewodniczący Rady D. Dąbrowski też uczestniczyłem w dyżurze pana radnego Zielioskiego i znam 

sprawę. Panie burmistrzu, powstała zatoczka, a teraz kto namaluje pasy i kiedy? Na to pytanie 

oczekują odpowiedzi mieszkaocy, którzy robią tam zakupy w Biedronce. 

 

Wiceburmistrz R. Górniak MZDW uzgodniło z nami, że my to przejście wykonamy. W tej chwili trwa 

zmiana organizacji ruchu. Po uzgodnieniu w Urzędzie Marszałkowskim jest to tylko kwestia 

postawienia znaku i namalowania pasów. 

 

Burmistrz A. Śliwa jak tylko będziemy mieli zatoczkę utwardzoną i wykonamy przejście dla pieszych, 

to wystąpimy do ZTM w sprawie możliwości dodatkowego przystanku linii 173. Rozmawialiśmy już na 

ten temat  z przedstawicielem ZTM-u przy okazji objazdu po mieście pod kątem linii autobusowej, 

która ma powstad jesienią. 

 

Radny J. Zielioski jak jest z zakupem lub wypożyczeniem urządzenia do pomiaru tzw. smogu                       

w Sulejówku? 

 

Wiceburmistrz R. Górniak są dwie wersje: albo wydzierżawimy – co moim zdaniem nie ma sensu -  

albo kupimy czujnik lub dwa. Jeśli będą środki, to zakupimy je jeszcze w lutym. Jeśli nie, to 

przeanalizujemy temat na następnej sesji. 

 

Radny J. Zielioski mam pytanie dotyczące pozwolenia na budowę ul. Paderewskiego, które jest 

jednym z zadao ZIT-u. Jaki to jest odcinek? Moje następne pytanie tyczy się obwodnicy Warszawy – 

czy jest uzasadnione ciągniecie ścieżki rowerowej do Wesołej, bo będzie to chyba kolidowało                          

z obwodnicą? 

 

Burmistrz A. Śliwa wariant niekorzystny, czyli wariant zielony zahacza Szkopówkę na zachód od                  

ul. Wspólnej, a Paderewskiego jest na północ od ul. Wspólnej. Trasa będzie prawdopodobnie 

przebiegała na południe od ul. Wspólnej. To jest w oddaleniu od siebie. 

 

Radny J. Zielioski będzie kolidowała, bo obwodnica w wariancie zielonym wychodzi naprzeciwko 

Urzędu Dzielnicy Warszawa Wesoła i idzie równolegle do linii wysokiego napięcia, przedłużenie ul. 

Paderewskiego wychodzi w tych liniach. 

 

Burmistrz A. Śliwa dalej ta ścieżka rowerowa będzie dochodziła do lasu w Wesołej. Nic tu nie zmieni 

obwodnica wschodnia. Nie było to przeszkodą, abyśmy dostali dofinasowanie na taki przebieg ścieżki 

rowerowej. 

 

Radny J. Zielioski ale założenie ZIT-u mówi o łączeniu gmin. 

 

Przewodniczący Rady D. Dąbrowski czy pan podważa otrzymaną dotację? 
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Radny J. Zielioski podważam kierunek tej ścieżki. Uzyskaliśmy informację, że mogą byd ograniczone 

zadania jeśli chodzi o ZIT-y. 

 

Radny J. Czarnocki z wypowiedzi pani radnej Faluty wynikało, że na ten moment nie było decyzji, 

która powinna byd tutaj. Została wydana 29, ale my jeszcze jej nie mamy. Nasi partnerzy mogli jej 

jeszcze nie posiadad. Naszą rolą jest dopytywanie o pewne rzeczy. Moje pytanie: kiedy ruszy przetarg 

na projekt rozbudowy Przedszkola nr. 1. Druga sprawa: piach powinien byd ładowany nie od ul. 

Wodociągowej, ale od Piłsudskiego – przejeżdżałem tam, jeśli jadą Mariaoską, to niestety ta ulica 

zostanie rozjeżdżona. Czyli cały piach zostanie przewieziony do pana Miszczuka? 

 

Diana Znój odniosę się jeszcze raz do informacji przekazywanych partnerom: mając na uwadze 

spotkanie we wtorek, na którym ja nie uczestniczyłam osobiście – był tam mój pracownik i 

wiceburmistrz Górniak – zadzwoniłam do pani Iwaniuk i przekazałam jej informację, że fizycznie na 

ręku decyzji nie mamy, ale będzie czy jest wydana z datą 29 grudnia. Na dzieo spotkania, które 

odbyło się we wtorek pani Iwaniuk jako lider projektu partnerstwa wiedzę taką posiadała. 

 

Radny J. Czarnocki czy istnieje taka możliwośd wykluczenia? 

 

Wiceburmistrz R. Górniak nie rozumiem dlaczego łatwiej jest uzyskad informację o naszym ZIT-ie 

przed sesją poza Sulejówkiem – przecież można  przyjśd do nas lub zadzwonid. Wydaje mi się, że 

zbieranie informacji poza Sulejówkiem jest trochę nieeleganckie. Wypadałoby przed sesją zapytad się 

mnie czy pani Diany jaki jest stan.  

 

Burmistrz A. Śliwa trzykrotnie ogłaszaliśmy przetargi, mamy projekty i prawie wszystkie pozwolenia 

na budowę z jednym wyjątkiem – i z tego robi się wielkie zamieszanie. Są gminy w naszej grupie, 

które nie mają ani jednego projektu, ani jednego pozwolenia na budowę i ani razu nie ogłosiły 

przetargu, nie mają nawet prawa do dysponowania gruntem. Paostwo robią takie zamieszanie wokół 

jednego brakującego pozwolenia na budowę, które już jest albo za chwilę będzie. Nie rozumiem tego. 

W jakim celu to robicie? 

 

Radna A. Faluta my tylko zapytaliśmy i wystarczyło udzielid tylko takiej informacji. Dostaliśmy taką 

informację od paostwa. Żadnej afery nie ma. 

 

Przewodniczący Rady D. Dąbrowski te pytania padały już chyba po raz trzeci. Mój apel jest taki, 

abyśmy słuchali się wzajemnie i nie dublowali pytao. 

 

Radny J. Czarnocki panowie burmistrzowie niejednokrotnie podnoszą atmosferę dyskusji, my także, 

ale jesteśmy tu po to, aby tu dopytywad – nawet czwarty raz. Proszę o informację o przedszkolu. 

 

Diana Znój w grudniu została podpisana umowa na zaprojektowanie i rozbudowę przedszkola. Trafił 

nam się bardzo dobry projektant, bo zapowiedział, że już do 15 lutego złoży nam dokumentację 

projektową. Pozwoli nam to na złożenie wniosku o dofinansowanie tych 40% dotacji z Narodowego 

Funduszu. Bez dokumentacji projektowej byłoby to niemożliwe. Jak tylko dokumentacja się u nas 

pojawi będziemy składali wniosek o pozwolenie na budowę. 

 



str. 30 
 

Radny A. Lipka pytanie do pani Diany: zbiorniki retencyjny, jaki jest ich stan? Do panów burmistrzów: 

kanalizacja na terenie w rejonie ul. Długiej i czy coś się zmieniło w sprawie budowy przejścia przy 

przedszkolu? 

 

Diana Znój mamy pozwolenie na budowę u pani                . Przesunięcie środków ma na celu 

rozstrzygnięcie na budowę Długiej, Armii Krajowej i odwodnienie do rowu w Okuniewie. Jeśli chodzi                         

o zbiorniki, to wykonawca uporządkował już przeszło 3 ha parku. Prace przygotowawcze trwają, 

budowane są zbiorniki podziemne od Tesco. Drzewo, które wycina składuje na placu budowy, a 

drobnicę na bieżąco mieli. 

 

Wiceburmistrz R. Górniak mamy zapewnienie, że światła będą. W Powiecie mają to w budżecie. 

 

Radna H. Wysocka interesuje mnie zakup odśnieżarki: jaka jest jej cena i czy jest możliwośd zakupu 

drugiej? Czy ulice tzw. pieszo-jezdne nie należałoby przejechad takim ciągniczkiem i odśnieżyd? 

 

Wiceburmistrz R. Górniak wydaliśmy 30 tys. zł, a referat komunalny odebrał bardzo wiele telefonów 

z podziękowaniami od mieszkaoców. Kierownik GKM ocenia, że do sprawnego obsłużenia miasta 

powinny byd trzy lub cztery takie ciągniczki. Prezentowałem paostwu w poprzednim roku pewne 

analizy związane z zakupem sprzętu komunalnego – żadna komisja nie opiniowała tego, ale mam 

nadzieję, że będzie można do tego wrócid. 

 

Radna H. Wysocka czy jest możliwośd kupienia drugiego takiego ciągnika? 

 

Wiceburmistrz R. Górniak musielibyśmy wprowadzid jakieś środki do budżetu. Wielkie 

podziękowania dla pana Adama Witkowskiego, który jeździł i szukał najlepszego sprzętu dla nas. 

 

Radny J. Czarnocki kiedy te hałdy ziemi, które są obok na działce dawnego zakładu komunalnego 

zostaną wywiezione. To jest ta ziemia chyba z liceum.  

 

Diana Znój ta ziemia jest urobkiem, który wykonawca składuje na czas budowy i zostanie wywieziona 

na koniec praktycznie w jeden dzieo. Do kooca marca, na początku kwietnia teren będzie 

uporządkowany. 

 

Radna A. Szymulewicz dziękuję służbom porządkowym, które dziś sprzątały Sulejówek: na                           

ul. Grabskiego, a także przy PKP. 

 

Ad. 24 

Wolne wnioski, oświadczenia i informacje różne 

 

Burmistrz A. Śliwa w związku z tym, że zmieniły się przepisy dotyczące okręgów wyborczych, mamy 

przekroczenie ustawowe w okręgu wyborczym nr 2. Do 2 kwietnia każda gmina musi podjąd  uchwałę 

w sprawie okręgów wyborczych, a zważywszy na to, że mamy niesprawiedliwy podział w okręgach 

chciałbym wywoład dyskusję na ten temat. Chcę rozdad paostwu materiał roboczy związany z tym 

problemem. Proszę o zapoznanie się z nim. Liczę na podjęcie w tej sprawie decyzji na komisjach. 

 



str. 31 
 

Radny J. Zielioski to też się wiąże ze zmniejszeniem liczby radnych? 

 

Burmistrz A. Śliwa radnych zostaje tylu ilu jest. Proponujemy zmianę okręgów wyborczych, gdyż 

obecnie mamy niesprawiedliwy podział: na północ od torów mamy 9 radnych, a na południe 6. 

Obecne dane demograficzne pokazują, że podział powinien byd 8 na północy i 7 na południu. 

 

Ad. 25 

Zamknięcie obrad  L  sesji. 

 

1. Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta  o godz. 21.55 zamknął obrady   

L sesji Rady Miasta Sulejówek. Dokładny zapis przebiegu obrad znajduje się na nagraniu  z  L sesji 

Rady Miasta dostępnym do odsłuchania w Biurze Rady.  

2.  

Protokół sporządziła:                                                                             Obradom przewodniczył: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 


